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★ Uvodnik ★ Kazalo 03

Kazalo
jun ij ★ ju lij 2003

Kamenček 
v našem mozaiku

V Drogi sem šele devet mesecev. Veli
ka hiša z velikimi cilji. Tako tudi mora biti. 
In v tem času smo prejeli nekaj laskavih 
priznanj. Vzeli smo jih kot sama po sebi 
umevna. Brez posebne pozornosti. Zago
tovo preskromno. Čeprav je to stvar oseb
ne presoje in pogleda vsakega posamezni
ka. Sama vsako priznanje jemljem kot po
hvalo, kot poudarek, da smo dosegli oziro
ma naredili nekaj posebnega, uspešnega. 
Kot nagrado, da smo storili nekaj dobrega. 
Prav vsaka nas obogati. In prav vsaka nam 
da, pravzaprav nam mora dati poleta za 
naprej.

Lepo sem se počutila in v posebno 
čast mi je bilo, ko sem od Društva novinar
jev namesto naše urednice Majde Vlačič 
prevzela nagrado Zlato pero za drugo me
sto med 20 internimi glasili (10 revij, 5 ča
sopisov in 5 biltenov), ki so jih podjetja pri
javila na razpis. Pa prvič smo se prijavili.

Čudovito priznanje Majdi in vsem vam, 
ki z njo že vsa leta ustvarjate Naš glas.

Čestitam!

Veselila sem se tega priznanja, čeprav 
s svojim delom še nisem ničesar prispeva
la. Veselila, ker sem lahko z vami. Droga je 
posebna hiša. Izžareva mogočnost in po
nosna sem, da lahko delam v njej.

Priznanja so vedno potrditve, da smo 
dobri. Ljubezen do dela, zanos in samoza
vest nas peljeta po pravi poti. Zlato pero 
nam je odlična popotnica za delo. Če bo
mo hodili skupaj po tej potki in tudi drugih 
poteh, nam je uspeh zagotovljen.

Ljudje smo različni, člani našega kolek
tiva tudi in prav to je naša prednost. Spo
štujmo to različnost, učimo se drug od 
drugega in zagotovo bomo prejeli še veli
ko "zlatih peres".

Pred vami, dragi sodelavci, je nova, 
majčkeno spremenjena podoba glasila. 
Vsebina ostaja, avtorji tudi. Želimo si novih 
moči. Pridružite se nam. Tudi vaš prispe
vek bo kamenček v mozaiku na naši poti 
do uspeha. Vsakdo izmed nas ima svoje 
mesto. Priznanje smo dobili, ker je bil ko
misiji všeč prav vsak košček naše revije, 
tudi vaš prispevek. Zagotovo lahko uspeš
no delujemo samo kot tim, kot velika dru
žina. Na vseh področjih.

Naš glas je naše glasilo, je glas nas 
vseh. Ni glasilo uredniškega odbora. Je 
glasilo Skupine DROGA, ta družina pa ima 
že skoraj 1,000 članov.

Med počitnicami si naberite novih moči 
in idej. Kaj zanimivega tudi zapišite. Mi bo
mo to z veseljem objavili v našem glasilu. 
Lepo se imejte. .
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04 Poslovne vesti ★
V

Letno 
poročilo 2002

Letno poročilo postaja eno izmed najpomembnejših 
komunikacijskih orodij družbe. Namenjeno je komuni
ciranju z lokalnim okoljem in s širšim okoljem, v kate
rem družba posluje, s kupci, dobavitelji in drugimi 
strateškimi partnerji, zaposlenimi, delničarji, s konku
renco, z državo, mediji ..., skratka, z domačo in tujo 
javnostjo v najširšem pomenu besede.

Z letnim  poročilom skušamo zadovoljiti informacijske 
potrebe številnih zunanjih uporabnikov. Poročilo je torej 
osebna izkaznica družbe, a ni zgolj to, ampak tudi eno 
izmed najučinkovitejših sredstev promocije družbe. So
časno je letno poročilo tudi relativno zelo lahko dostopen 
javni dokument. Informacije, podane v letnem poročilu, 
morajo biti zanesljive, primerljive, predstavljati morajo 
vse pomembne pojave. Pri tem  se upoštevajo vsa pred
vidljiva tveganja in izgube, nastale v poslovnem letu, in le 
realizirani dobički.

Čeprav sestavljamo letna poročila že od uveljavitve 
Zakona o gospodarskih družbah (1993) te r Slovenskih ra
čunovodskih standardov (1994), je bilo pripravljanje let

nega poročila za leto 2002 še posebej zahtevno. Letno 
poročilo sestavljamo v skladu s 4. smernico Evropske 
zveze. Spremembe Zakona o gospodarskih družbah in 
Slovenskih računovodskih standardov so prinesle številne 
novosti. Spremenjena je zasnova letnega poročila, saj je v 
letnem poročilu bistveno več obveznih razkritij, spremen
jeni so letni računovodski izkazi, prvič pa je bilo potrebno 
pripraviti skupinsko (konsolidirano) letno poročilo.

Zunanji revizorji letos niso revidirali samo računovod
skih izkazov s pojasnili, ampak so pregledali celotno let
no poročilo (tudi poslovno poročilo) in o tem  podali svoje 
mnenje. Ena izmed največjih slabosti letnih poročil slo
venskih družb v preteklih letih je namreč bila neskladnost 
in neprim erljivost informacij v poslovnem poročilu z raču
novodskim i izkazi. S spremenjenim  načinom revidiranja 
se je zagotovo zmanjšalo leporečje v poslovnih poročilih 
in povečala verodostojnost letnih poročil.

Letno poročilo Droge 2002 je pripravljala projektna 
skupina, katere koordinator je bil dr. Jožko Peterlin. Sku
paj z upravo so se pripravile usmeritve, ki so bile vodilo 
pri poročanju in pripravi letnega poročila. Pri pripravi so 
bolj ali manj sodelovale vse službe v Drogi, pa tudi sode
lavci v povezanih podjetjih.

Letno poročilo 2002 lahko razdelimo v štiri tematske 
sklope: uvodni del, poslovno poročilo, računovodsko po
ročilo in posebno prilogo, ki obravnava zaposlene v Sku
pini Droga.

Uvodni del poleg poročila predsednika uprave in pred
sednika nadzornega sveta zajema še poudarke iz poslo
vanja, kjer so povzeti pomembnejši dogodki v letu 2002, 
najpomembnejši kazalci poslovanja Droge, d.d., in Skupi
ne Droga ter načrti za leto 2003.

V poslovnem poročilu si lahko preberemo podatke o 
realizirani prodaji v letu 2002, o marketinški podpori pro
dajnim programom in blagovnim znamkam, o kupcih, 
dobaviteljih in zaposlenih, o naložbah, o skrbi za kako
vost, raziskovanje in razvoj; prvič pa na obširnejši način 
objavljamo poslovno poročilo povezanih podjetij. Delni
čarjem je namenjeno poglavje Podatki, namenjeni delni
čarjem.

V računovodskem poročilu predstavljamo povzetek ra
čunovodskih usmeritev, revizorjevo poročilo in računo
vodske izkaze z razkritji za Drogo, d.d., in Skupino Droga.

Letošnja priloga letnemu poročilu je poročilo o zapo
slenih. V prilogi je predstavljena strategija ravnanja z 
zaposlenimi, katere izhodišče so strateške zahteve, ki iz
hajajo iz poslovne strategije družbe. Opozorila bi na na
slednje teme: kadrovanje in izbor, razvoj kadrov, izobra
ževanje in usposabljanje, letni osebni pogovori, merjenje

V
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★ Poslovne vesti 05

9. skupščina 
delničarjev Droge

organizacijske klime in zadovoljstva 
zaposlenih, sistem  koristnih predlo
gov, načrti pri ravnanju z zaposleni
mi.

V prilogi so objavljene tudi slike 
zaposlenih pri delu, usposabljanju in 
drugih aktivnostih.

Slovenska javnost - predvsem  
mediji - so letos skorajda s preveliko 
nestrpnostjo  čakali objavo letnih 
poročil in obveznih razkritij po 
zakonu o gospodarskih družbah. 
Prvič smo bili namreč zakonsko 
obvezani javno objaviti prejem ke 
uprave, nadzornega sveta, notranjih 
lastnikov družbe in zaposlenih po 
individualnih pogodbah. Prepričana 
sem, da je to samo prvi vtis in 
zunanji videz. Vse več je zunanjih 
uporabnikov, ki zelo pozorno sprem l
jajo vsakoletne objave v letnem  
poročilu in podatke skrbno ana
lizirajo. Nekaterim medijem pa žal 
letna poročila služijo le za "pompoz
ne” članke, katerih namen je zgolj po
višanje branosti in naklade časopisa.

Zaključila bom z m islijo dr. Jožka 
Peterlina, uprto v prihodnost:

"Letno poročilo za leto 2003 bo
mo začeli pripravljati bistveno prej. 
Pri njegovi pripravi morajo sodelo
vati vsi zaposleni v podjetju, ki so 
za to zainteresirani in bi radi prispe
vali k uspešnosti Droge z lastnim  
prispevkom v letnem poročilu. Pri
spevke naj pošljejo v pisni obliki, v 
letno poročilo pa bodo umeščeni 
skladno z vsebino."

Letno poročilo in priloga o zapo
slenih sta dosegljiva na spletni strani 
w w w .droga .s i.

V tiskani izdaji pa ga lahko dobite 
na vpogled pri vodjih organizacijskih 
enot, v tajništvih in v knjižnici.

Lilijana Hrvatin

Delničarji Droge so se 20. junija 
že devetič zapored zbrali na skup
ščini. Odločali so se o uporabi bi
lančnega dobička, izplačilu divi
dend ter o udeležbi uprave in nad
zornega sveta pri dobičku za leto
2002. Poleg tega so soglasno spre
jeli odpoklic člana nadzornega sve
ta in izvolili novega ter podelili raz- 
rešnice upravi in nadzornemu sve
tu, imenovali pa so tudi revizijsko 
hišo za leto 2003.

Skupščine, ki je potekala v konfe
renčni dvorani upravne stavbe v Izoli, 
so se udeležili predstavniki 73,4 od
stotka kapitala. Vodila sta jo pred
sednik Radovan Stonič in namestnik 
Gregor Velkaverh. Kapitalska družba 
in Slovenska odškodninska družba 
sta predlagali, da se ob enakem raz
merju delitve dobička, kot ga je pred
lagala uprava, ostanek letnega dobič
ka razporedi kot nerazporejeni dobi
ček. Delničarji so predlagano spre
membo sprejeli, tako da je bilančni 
dobiček Droge, d. d., za leto 2002 v 
vrednosti 1.765,363.456 tolarjev raz
deljen tako, da je 565,536.000 tolar

jev nam enjeno za dividende in 
15,600.000 to larjev za izplačila 
upravi in nadzornemu svetu, med
tem  ko je nerazporejeno je ostalo 
1.184,227.456 SIT.

Dividende znašajo 2.000 SIT bruto 
za delnico in bodo izplačane tistim  
delničarjem, ki bodo na dan 26. juni
ja 2003 vknjiženi kot imetniki delnic 
pri Centralni klirinško depotni družbi. 
Izplačane bodo v roku enega meseca 
po skupščini.

Delničarji so potrdili odpoklic čla
na nadzornega sveta, g. Fransa J. La- 
vooija, in izvolili novega, g. Albina 
Zupanca.

Za pooblaščeno revizorsko hišo je 
bila imenovana revizorska hiša 
KPMG Slovenija, d. o. o.

Janja Križman

IK U P ^ N A

junij julij 2003 nasgias



06 Borzni komentar ★

Vroče trgovanje 
zaenkrat le s holdingi

Ves maj je na borzi vladalo zatiš
je. Vzdušje pa ni bilo junija nič bolj
še, čeprav so nekateri upali na ne
koliko bolj živahen prvi poletni me
sec. Začetek poletja je tradicional
no čas, ko začne na borzo kapljati 
svež denar, zlasti iz izplačil divi
dend borznih družb, ki jih vlagatelji 
deloma reinvestirajo na borzi.

Sveže novičke iz borzne kotacije 
začnimo pri družbi DZS, ki je v 
preteklem  mesecu kupila okoli 11,5 
odstotka Dela Prodaje in tako svoj 
delež povečala na okoli 24 od
stotkov. To sicer ni bistvena spre
memba v lastništvu, saj je DZS Delo 
Prodajo neformalno povsem obvla
dovala tudi do sedaj. Novica pa je 
zanimiva zlasti z vidika javne po
nudbe za prevzem, o kateri pa naj v 
DZS še ne bi razmišljli. ATVP-ju kot 
izgleda še ne bo zmanjkalo "dela".

Kljub tem u da bi Urad za varstvo 
konkurence že moral izdati končno 
odločbo v primeru koncentracije pi
vovarn Laško in Union, pa zgodbi še 
ni videti konca. V javnosti so se pred 
tedn i nazaj pojavili očitk i iz ljub
ljanske pivovarne, da naj bi bila pro
daja blagovne znamke Union eden 
od pogojev za izdajo soglasja 
Laščanom. To je zelo radikalna 
poteza, saj brez blagovne znamke

Union ni Pivovarne Union, zato težko 
verjamem, da bi se to lahko zgodilo. 
Za nameček pa je belgijski Interbrenj 
zahteval izločitev direktorja urada 
Andreja Plahutnika iz postopka, češ 
da je pristranski.

Dobra novica, ki tokrat prihaja s 
trga pidov in idov, je vsekakor 12 mi
lijard tolarjev vredna denarna injekci
ja, ki naj bi jo Holding slovenskih 
elektrarn prek odkupa deleža Drav
skih e lektrarn od pidov vbrizgal 
vanje. Da se na naši borzi kljub sta
gnaciji tečajev lahko zasluži še 
kakšen tolar, nam te dni kažejo 
holdingi, nastali iz pidov. Prvi je 
"eksplodiral" Triglav holding, ki je z 
nivojev okoli 700 tolarjev v kratkem 
času prišel vse do 890 to larjev. 
Naslednji bo, kot kaže, holding 
Maksime, ki te dni počasi, a vztrajno 
pleza navzgor. Seveda se sedaj 
sprašujem o, kateri bo naslednji. 
Mogoče Infond holding, ki bi lahko s 
prodajo Dravskih elektrarn dobil kar 
nekaj svežega kapitala.

Evropska centralna banka (ECB) je 
v začetku junija znižala ključno 
obrestno mero. Znižanju te obrestne 
mere ECB lahko sledimo tudi doma. 
Razlogi za znižanje obrestnih mer 
vseh državnih instrum entov so zelo

spodbudni rezultati majske inflacije, 
ki je na letni ravni znašale še 5,5 od
stotka, ter vse večji pritisk tujih vla
gateljev, ki kratkoročno nalagajo 
sredstva v državne vrednostne papir
je. Zniževanje obrestnih mer vpliva 
tudi na domače vlagatelje, ki se v 
zadnjih tednih bolj kot z delnicami 
ukvarjajo z obveznicami, saj se z 
njimi na borzi sklene skoraj dve tre tji
ni dnevnega prometa. Ob padanju 
obrestnih mer bi borzni trg moral 
pravzaprav cveteti, saj bo denar v 
bančnih depozitih prinašal še nekaj 
odstotnih točk manj.

Delnica Droge, d.d., se je v zad
njih nekaj tednih ustalila na ravni 
okoli 87 tisočakov. Na presečni 
datum, ki določi delničarje, upra
vičene do dividende, to je 24. junij, 
pa lahko pričakujemo zdrs tečaja v 
višini neto dividende. Vendar bo ta 
popravek po pričakovanjih kratkotra
jen.

Nataša Klarič,
univ. dipl. ekon., Prim orski skladi d.d.

Gibanje tečaja delnice Droge d.d. od 1.1. do 20.6.03
91.000.00

90.000.00

89.000.00

88 .000.00
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85.000.00

84.000.00

83.000.00
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★ Skupina Droga 07

Droga, d.o.o., Skopje 
večja za podjetje

Konec lanskega leta se je v Ma- 
kedonji spremenila vladajoča struk
tura. Predstavniki makedonske re
volucionarne stranke (VMRO  
DPMNE), ki so vladali od leta 1999, 
so predali oblast stranki bivših so
cialistov (SDSM), to je tistim , ki so 
imeli oblast pred letom 1999. Prišlo 
je do sprememb v zakonodaji; na 
nekaterih področjih zadeve miruje
jo, drugod pa so nastopile pozitiv
ne spremembe. Poenostavljeno je 
bančno poslovanje (plačilni promet) 
s tujino in bil je ukinjen vojaški da
vek 0,5%, kar je močno pocenilo 
poslovanje podjetja. Zakoni in pred
pisi so sicer sprejeti, se pa še ne iz
vajajo dosledno. Tudi v Makedoniji 
se namreč čutijo posledice vojne v 
bivših republikah Jugoslavije. V 
gospodarstvu je čutiti recesijo, ki 
se kaže v visoki nezaposlenosti pre
bivalstva in v padcu kupne moči, v 
nezadovoljstvu ljudstva in nestrp
nosti med pripadniki različnih naro
dov.

Še do nedavnega je Droga, d.d., 
imela v tem  prostoru dve podjetji. 
Droga, d.o.o., Skopje je bila ustano

vljena 1.7.1999, Agro-lmpeks Droga 
Skopje je Droga kupila maja 2001. 
Konec letošnjega maja sta bili pod
jetji uradno združeni, za direktorico 
novega podjetja pa je bila imenovana 
ga. Ružiča Radojevič, direktorica Dro
ginega povezanega podjetja v Skopju 
od leta 1999.

Čemu združitev dveh podjetij?
R. Radojevič:
"Uradna združitev podjetij Droga, 

d.o.o., Skopje in Agro Impeks Skopje 
v podjetje Droga, d.o.o., Skopje je 
nastopila 26.5.2003. Združitev je bila 
izpeljana po makedonskih predpisih 
in je bila kar dolgotrajna.

V državi z dvema milijonoma pre
bivalcev je nesmotrno imeti dve pod-

Tik pred zdajci. Skoraj smo pozabili poslikati Ružičina priznanja. Neposredno pred 
toa. Za malku če zaboravivme da gi slikame priznanija ta na Ružiča.

Med pogovorom Za vreme na 
razgovorot.

Novo oblič je  Droge, d.o.o., Skopje Novoto lice na Droga d.o.o. Skopje

junij julij 2003 nasgias



08 Skupina Droga ★

Aleksandra Nanova - v ta jn ištvu  
direktorice A leksandra Nanova - 
vo sekre ta rija to t na d irektorkata.

jetji (eno, ki praži kavo, in drugo, ki 
uvaža proizvodni program matične 
firme), ki tržita na istem  tržišču in 
imata iste kupce, ker ustvarjata dvoj
ne stroške. Največja prednost zdru
žitve se zagotovo kaže v distribuciji 
izdelkov.

Ko sem začela postavljati organi
zacijo "združenega" podjetja, sem ugo
tovila, da smo imeli v Drogi Skopje 
primernejšo in racionalnejšo delitev 
dela. S petim i komercialisti so bila 
vsa prodajna področja v Makedoniji 
dobro pokrita. To je pokazala analiza 
o prepoznavnosti blagovne znamke 
Argeta. Prepoznavnost blagovne 
znamke smo dosegli predvsem z 
angažiranjem posameznikov, zadol
ženih za prodajo, saj je bilo m arketin
ških akcij, v primerjavi s povezanim 
podjetjem  v Bosni, bore malo.

Na osnovi pozitivnih izkušenj v pod
jetju, ki sem ga vodila pred združitvijo, 
sem se odločila za tip prodajne mre
že, ki smo jo imeli v Drogi Skopje. 
Posamezni potniki komercialisti na 
svojem prodajnem področju nudijo 
celoten Drogin prodajni program. Že 
na začetku se je izkazalo, da vsak res

ne zna prodajati vsega. Dilerji, kot so 
potnike kom ercia liste imenovali v 
Agro-lmpeksu, so predhodno proda
jali le kavo, zato so imeli težave pri 
prodaji drugih Droginih izdelkov in 
obratno; težko je bilo privaditi se na 
prodajanje kave. Pri tem  ne m islimo 
na 100-gramsko Drogino kavo Bar- 
caffe, tem več na rinfuzo kavo (kavo, 
ki jo prodajamo na težo), saj zahteva 
specifičen pristop.

V združenem podjetju  nim am o 
več dilerjev, ampak potnike komer
cialiste in vodje posameznih prodaj
nih področij: vodjo ambulantne pro
daje, ki poteka predvsem v Skopju, 
vodjo večjih sistemov, to so večje 
trgovine in marketi ter institucionalni 
kupci, ter vodji za vzhodno in zahod
no Makedonijo. Vodje dodeljene te 
rene nadzirajo, ugotavljajo pristnost 
izdelkov in se istočasno dogovarjajo 
o prodaji ter o marketinških akcijah."

Kako je  s prodajo ?
"Količinsko prodamo največ kave, 

vrednostno pa največ paštete. Pred
videvam, da bomo letos predelali in 
prodali cca 1300 ton kave, paštete 
pa letno prodamo od 800 do 900 ton.

Davčna zakonodaja je podobna slo
venski. Imamo davek na dodano vred
nost in sicer 5% za prehrano in 19% 
za ostalo blago. Z letošnjim  aprilom 
so bila sprejeta nova določila, po ka
terih kava ni več uvrščena med pre
hrano, tem več med neprehranske 
artikle, ki spadajo v višjo tarifno stop
njo, obdavčeno z 18%. V to skupino 
spadajo nekatere začimbe. Spremem
be so verjetno posledica znižanja ca-

M arketing in ambulantna prodaja - 
B iljana Spasovska in Dragi 
Postolovski M arketing i ambu
lantna prodažba - Biqana Spasovska 
i Dragi Postolovski

Jtl
Pravna služba, plan in analize ter ISO 9001-2000 - Igor M ladenovski in N ikoleta 
Ristovska Pravna služba, plan i analizi i ISO 9001-2000 - Igor M ladenovski i 
N iko le ta  Ristovska

nasgias junij julij 2003



rinskih stopenj, kar bi vplivalo na 
zmanjšanje državnega proračuna. Zvi
šanje DDV pri kavi je seveda vplivalo 
na maloprodajno ceno kave in po
sredno na njeno prodajo. Koliko se je 
prodaja zmanjšala, še ne vem, ker 
nimam točnih podatkov. Ocenjujem 
pa, da je procent zmanjšanja okoli 20.

V strukturi prodaje imajo ostali iz
delki veliko manjšo vlogo. Nekaj iz
delkov, pri katerih je bil koeficient 
obračanja izredno nizek, pa smo celo 
opustili. Pri prevzemu Agro Impeksa

Drogina pašteta je  veliko dražja 
od konkurenčne. Zakaj?
"Naši plani slonijo na iztočnicah, 

ki jih prejmemo iz matične firm e 
Droge d.d. Prav tako je s ceno izdel
ka. Le-ta se form ira  na osnovi 
uvozne cene, ki je pri Argeti že viso
ka. Toda konkurenca je iz dneva v 
dan močnejša, zaradi ekonomskega 
položaja v našem prostoru z visokim 
odstotkom  nezaposlenih pa postaja 
pomembnejša nizka cena izdelka kot 
njegova kakovost. Prodaja paštete

Kade što se parite  se i b laga jn ičk ite  ...Kjer je  denar, sta tudi b lagajničarki...

je bilo na zalogi tudi veliko izdelkov v 
stari embalaži (brez logotipa Droge), 
katere smo prodali v akciji.

Drogini izdelki so prisotni v vseh 
trgovskih verigah. Tudi v grških. Teh 
je največ. Grki so dobri trgovci in po
gajanje z njimi je zelo naporno. Po
stavljajo izredno težke pogoje. Kot 
primer: v trgovinah Vero so nam za 
en kavni kubus postavili mesečni 
plačilni pogoj - najemnino 500 EUR. 
Pogoja nisem mogla sprejeti, saj ni 
ekonomsko upravičen. Grki pač ščiti
jo svoje proizvajalce kave. Kljub te 
mu pa moramo biti prisotni tudi v nji
hovih trgovinah. V Vero trgovinah 
smo prisotni s svojim i izdelki, ne pa 
s kubusi."

pada in mesečni padec prodaje za 30 
ton nakazuje, da je tu nekaj hudo 
narobe. Makedonski trg dobro poz
nam, saj na njem poslovno delujem 
že 14 let. Prepričana sem, da take
mu padcu prodaje botruje nelegalno 
prehajanje paštete Argeta po nižji 
ceni na makedonsko tržišče. Sumim, 
da prihaja iz Črne gore. Prodajajo jo 
lahko legalni kupci Droge, d.d., 
posamezniki, ki so že tržili naš pro
gram. Njihovo ceno paštete ne obre
menjujejo številni stroški poslovanja, 
ki jih ima naše podjetje (kot vsaka 
večja firma z urejenim i službami)."

M arketinške aktivnosti.
"Sodelujem o z agencijo Publicis. 

Svoje delo, spote oz. oglase, opravlja 
zelo profesionalno. Agencija pa ne 
more v našem imenu izvajati degu
stacij, tako kot si je zamislila matična 
firma. To mora opravljati nekdo, ki s 
firm o živi in čuti. Zaposlili smo dekle 
za marketing. Zaključila je študij na

V plačilnem prometu Vo p la tn io t 
promet.

Am bulantna prodaja, ne le Argete 
Ambulantna prodažba ne samo 

na Argeta.
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Vzdrževalki hiše in vzdrževalec avtoparka 
vozniot park.

fakulte ti za jezike. Dobro govori al
bansko, kar je izredno pom em bno pri 
promociji izdelkov na področjih, kjer 
je večina albanskega življa.

V letošnjem  letu bomo nadaljevali 
s promocijam i malih paštet, saj so se 
izkazale kot zelo učinkovite. Oglaše
vanje je pomembno, vendar ne tako 
kot direktna promocija na prodajnem 
mestu.

Trgu sledimo na več načinov: naši 
potniki na terenu anketirajo kupce in 
potrošnike. To počnejo tudi vodje 
področij in tudi sama pregledujem 
teren. Obiskujem kupce in prever
jam delo svojih sodelavcev."

Održuvači na zgradata i održuvačot na

proizvodnje. Le-ta bo v proces certi- 
ficiranja vključena kasneje, saj bi 
pred tem  radi posodobili tehnologijo. 
Odločitev matične Droge je, da se v 
letošnji investicijski načrt vključi za
menjavo kavnega mlina in nabavo 
pakirnega stroja, saj imamo še veliko 
ročnega dela.

Za vodenje kakovosti skrbi sode
lavka Nikoleta Ristovski. Pravnik Igor 
Mladenovski pa poleg pravnih zadev 
ureja tudi dokumentacijo s področja 
kakovosti."

Droga, d.o. o., Skopje bo leta  
2005 največje prehram beno  
podjetje v M akedoniji! Kako bo
ste to dosegli ?
"Najprej nas bo morala v tem  pod

preti Droga, mama, saj so za boljše 
poslovanje potrebne investicije, po
sebno v tehnologijo. Zmanjšati mora

Kolikšen je  danes ugled Droge?
"Ugled Droge Skopje je velik. Po

znajo jo vsi odrasli in otroci. Pred leti, 
ko smo izvajali anketo o prepozna
vanju Drogine dejavnosti, so zanjo 
vedeli le redki starejši, ki so živeli in 
kupovali v času bivše Jugoslavije. 
Mnogi so povezovali Drogo z zdravili 
in ne z njenim i izdelki. Kolikšna je 
razlika v prepoznavanju Droge da
nes, pove naslednji podatek: Droga 
je leta 1994 izvozila na makedonsko 
tržišče znani firm i z dobro distribucij
sko mrežo 12 ton paštete. Firma je 
Argeto prodajala leto dni, saj sta bila 
izdelek in Droga kot proizvajalec 
popolnoma nepoznana. To je bilo v 
času, ko ni bilo vojne in ko se je v 
Makedoniji najbolj trgovalo. Tudi ce
na pašte te  je bila konkurenčna, 
veliko nižja od današnje. Danes pro
da Droga Skopje 800 do 900 t Argete 
le tno."

Droga Skopje je  bila delno certi- 
ficirana že v juniju.
"Prvotna Droga Skopje je bila pri

pravljena na certifikacijo že lanskega 
decembra in sicer v okviru poslova
nja, ki ga je takrat opravljala. 20.12. 
2002 pa so nastopile spremembe. 
Prevzela sem vodenje obeh podjetij 
in razmišljali smo o združitvi. Bila 
sem preobremenjena, zato so se za
deve okrog ce rtifikac ije  zavlekle. 
Menila sem tudi, da je sm iselno v 
certificiranje vključiti tudi drugi pri
druženi del podjetja (prodajo, plan, 
analize in vso administracijo) razen V prodajni službi. Vo služba na prodažbata
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Računovodstvo v p ritlič ju  ... Smetkovodstvoto vo prizemje

mo stroške proizvodnje. Z novim m li
nom bi bila kava bolj kakovostna, z 
novim pakirnim strojem pa bi več 
naredili in prodali. Sedanje kapacite
te so majhne. Če želimo organizirati 
akcijsko prodajo kave, moramo delati 
pol meseca v treh izmenah, da bi po
tem  v roku treh dni ostali brez kave v 
zalogi. Tudi skladišče ni dovolj veli
ko, saj imajo kavni izdelki velik volu
men in prostor hitro zapolnijo.

Drugi del investicije pa se nanaša 
na lokacijsko združitev firm e ."

Spodbuden zaključek. Kaj vam  
in podjetju pom eni naslov m e
nedžerka leta?
"Veliko! Pomeni mi potrditev vse

ga, kar sem delala in za kar sem se 
trudila. Letošnji naslov mi je bil vro
čen z dodatnimi priznanji na področju 
poslovanja. Agencija Mareli pres, ki 
je tudi letos izpeljala anketiranje kup
cev in drugih partnerjev-institucij, je 
v obrazložitvi naslova navedla dobro 
organizirano vodenje in občutek za 
ljudi, spoštovanje partnerjev (tudi do
baviteljev), pravočasno poravnavanje 
obvez (davčnih, carinskih) in trud za 
neprestano večanje ugleda podjetja.

Ob sami podelitvi naslova je bilo 
predstavljeno tudi podjetje Droga, 
d.o.o., Skopje s celotnim  proizvod
nim programom. Na kratko so opisali 
razvoj podjetja in poudarili njegov 
pomen v makedonskem prostoru. 
Take pozornosti in časti sva bili med 
osm im i nagrajenimi deležni le Droga 
Skopje in jaz. Podelitev naslova ma- 
negerke leta so prenašale nacionalna 
TV in dve zasebni televiziji, dogodek 
pa je odmeval tudi v tisku. Poleg mo
jega imena se je vedno pojavljalo 
ime firm e. Odmevnost je bila velika,

kar so pričali te lefonski klici novinar
jev dan po dogodku in kasneje (tudi 
med našim bivanjem v Makedoniji je 
bila direktorica gostja oddaje v živo 
na tv Sitel)."

Majda Vlačič

Droga d.o.o* Skopje pogo- 
lema za pretprijatie
(Prevod Alenka Lape)

Na krajot na m inatata godina se 
sm eni vladeačkata struktura. Pret- 
s tavn ic ite  na m akedonskata revolu- 
cionerna partija (VMRO DPMNE) 
koi bea na vlast od 1999 godina Vla
sta ja predadoa na partijata na biv- 
šite  socija lis ti (SDSM) t.e. na tie  koi 
bea na vlast pred 1999 godina. Doj- 
de do izvesni izmeni vo zakonodav- 
s tvo to ; vo nekoi oblasti rabotite  mi- 
ruvaat a vo nekoi nastapija pozitivni 
p rom en i. B ankarskoto  raboten je  
(p la ten p rom e t) so s tran s tvo  e 
uprosteno, ukinat e voen io t danok 
od 0,5%  i toa m ošne go poevtin i 
raboten je to  na p re tp rija tie to . Inaku, 
zakonite i p ropis ite  se doneseni no 
seušte ne se sproveduvaat dosled

...in računovodstvo v prvem nadstropju. ... i smetkovodstvoto na prvio t kat.
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Prijazna nasmeha v skladišču. Irika usklajuje dnevno odpremo blaga. Oubezni 
nasmevki vo magacinot. Irika ja  usoglasuva dnevnata isporaka na stoki.

no. Se' ukažuva na dobro. No, ne e 
se' taka. Posledicite  na vojnata vo 
nekogašnite  jugoslovenski republi
ki se čuvstvuvaat i vo M akedonija. 
Vo s topanstvo to  se čuvstvuva re
cesija koja se pokažuva vo golem a- 
ta nevrabotenost na nase lenie to  i 
vo opadanjeto na kupovnata moč, 
vo nezadovolstvoto  na narodot i vo 
neto lerancija ta m edu pripadnic ite  
na različni nacii.

Do neodamna, Droga a.d. na toj 
p ro s to r im aše dve p re tp rija tija . 
Droga d.o.o. Skopje e osnovano na 
1 ju li 1999 godina dodeka Droga go 
kupi A gro-lm peks Droga Skopje vo 
maj 2001 godina. Na krajot na maj 
ovaa godina, dvete  p re tprija tija  o fi- 
cijalno se pripojia a za d irekto r na 
novoto p re tp rija tie  beše imenuvana 
g-da Ružiča Radojevič, d irekto r na 
D roginoto  povrzano p re tprija tie  vo 
Skopje od 1999 godina.

Zošto pripojuvanje na dve p re t
prijatija?
R. Radojevič:
"D o oficija lnoto pripojuvanje na 

pretprijatijata Droga d.o.o. Skopje i 
na Agro Impeks Skopje vo pretpri- 
jatie to Droga d.o.o.Skopje dojde na

26 maj 2003 godina. Pripojuvanjeto 
e izvršeno soglasno makedonskite 
propisi i traeše dosta dolgo.

Vo edna država od dva milioni ži- 
teli e necilishodno postoenje na dve 
pretprijatija (ednoto koe go peče ka- 
fe to  i drugoto koe ja uvezuva proiz- 
vodnata programa na matičnata fir
ma) koi rabotat na istio t pazat i imaat 
isti kupuvači zatoa što so toa se soz- 
davaat dvojni trošoci. Tuka nema 
ekonomska opravdanost. Bez som- 
nenie, najgolema prednost na pripo
juvanjeto se pokažuva vo distribuci- 
jata na proizvodite.

Koga započnav da ja postavuvam 
organizacijata na “pripoenoto pretpri
ja tie ’' konstatirav deka vo Droga Sko
pje imavme posoodvetna i poracio- 
nalna raspredelba na trudot. So pet 
komercijalisti, site prodažni podračja 
vo Makedonija bea dobro pokrieni. 
Toa go pokaža analizata za prepoz- 
natlivost na stokovnata marka Arge- 
ta. Prepoznatlivosta na stokovnata 
marka ja postignavme pred se' so 
angažiranje na poedincite zadolženi 
za prodažba zatoa što - vo sporedba 
so povrzanite pretprijatija vo Bosna - 
tuka imaše malku marketinški akcii. 
Vrz osnova na pozitivnite iskustva vo 
pretprijatieto so koe rakovodev pred 
pripojuvanjeto, se rešiv za vid na pro- 
dažna mreža kakov što go imavme 
vo Droga Skopje. Poedinečnite patni- 
ci-komercijalisti na svoeto prodažno 
podračje ja nudat celosnata Drogina 
prodažna programa. Ušte na početo- 
kot se pokaža deka, navistina, sekoj 
ne znae da prodava se'. Dilerite, ka
ko što prodavačite gi narekuvaa vo 
Agro Impeks, koi prethodno go pro- 
davaa samo kafeto, teško gi proda- 
vaa ostanatite proizvodi na Droga i 
obratno. Naviknuvanjeto na prodava- 
nje na kafeto beše teško. Pri toa ne 
se m isli na 100-gramskoto pakuva-

V skladišču na "sta ri" lokaciji pred odhodom na teren Vo magacinot na "stara" 
lokacija". Pred zaminuvanje na teren.
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Drogin kapučino za makedonski trg. D rog in iot kapučino za makedonskiot pazar.

nje na Droginoto Barkafe tuku na re- 
fus kafe (kafeto što se prodava po 
težina) zatoa što toa bara specifičen 
pristap.

Sega, vo pripoenoto pretprijatie 
povede nemarne dileri tuku patnici- 
komercijalisti i rakovoditeli na oddel- 
ni prodažni oblasti: rakovoditel na 
ambulantna prodažba koja se odviva 
pred se' vo Skopje; rakovoditel na 
pogolemi sistem i, t.e. pogolemi pro- 
davnici i marketi i institucionalni ku- 
puvači i rakovoditeli za istočniot i za- 
padniot del na Makedonija. Rakovo- 
d ite lite  gi nadgleduvaat dodelenite 
tereni, go utvrduvaat prisustvoto na 
proizvodite i voedno se dogovoraat 
za prodažba i za marketinški akcii."

Kako odi p ro d ažb ata?
"Količ inski prodavame najmnogu 

kafe a vrednosno - pašteti. Predvi- 
duvame deka ovaa godina če pre- 
rabotim e i prodademe okolu 1300 
toni kafe dodeka godišno prodava
me od 800-900 toni pašteta.

Danočnoto zakonodavstvo naliku- 
va na slovenečkoto, imame DDV i 
toa 5% za prehrambeni proizvodi i 
19% za ostanatata stoka. Vo april 
ovaa godina se usvoeni novi odred
bi spored koi kafeto poveče ne pri
pada vo prehrambeni proizvodi tuku 
vo neprehrambeni artikli koi pripa

dat vo povisoka tarifna stapka - 
18%, kako i nekoi začini. Izmenite 
najverojatno se posledica na nama- 
luvanjeto na carinskite stapki koi 
inaku bi vlijaele na namaluvanjeto 
na državniot buxet. Se razbira deka 
zgolem uvanjeto na DDV kaj kafeto 
vlijaeše na maloprodažnata cena na 
kafeto i, posredno, na negovata pro
dažba. Seušte ne znam za kolku e 
namalena prodažbata zatoa što se
ušte na raspolagam so točni poda- 
toci. Ocenuvam deka procentot na 
nam aluvanjeto iznesuva okolu 20. 
Vo strukturata na prodažbata, osta- 
natite proizvodi igraat pomala uloga. 
Nekolku proizvodi kaj koi koeficijen- 
to t na obrto t beše vonredno nizok 
duri gi napuštivm e. Pri prezemanje- 
to na Agro Impeks, na zaliha imaše 
mnogu proizvodi vo stara ambalaža 
(bez logotipot na Droga) i is tite  gi 
prodadovme vo akcija.

Proizvodite na Droga se prisutni 
vo site trgovski lanci, i vo grčkite  koi 
se najbrojni. Grčite se dobri trgovci 
i pregovorite  so niv se mošne na
porni. Tie postavuvaat vonredno 
teški uslovi kako što e n. pr.: vo pro- 
davnicite na Vero, za eden kubus na 
kafe ni postavija m esečen uslov za 
plačanje - 500 evra kirija. Se razbira

V proizvodnji je  še ve liko ročnega dela. 
račna rabota.

Vo proizvodstvoto ima seušte mnogu
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Direktorica med pražilci in "pakirci". 
pečenje i pakuvanje na kafeto.

D irektorkata medu rabotn ic ite  koi rabotat na

deka uslovot ne možev da go prifa- 
tam  zatoa što  ne e ekonom ski 
opravdan. Se razbira deka Grčite gi 
š tita t svoite proizvoditeli na kafe. 
No, nie sepak m orame da bideme 
prisutni i vo nivnite prodavnici. Pri- 
sutni sme vo prodavnicite na Vero 
no ne i so kubusite ."

Paštetata na Droga e m nogu
poskapa od konkuren tskata .
Zošto?
"N ašite  planovi se tem elat na 

pojdovnite točki dobieni od mati- 
čnata firm a - Droga a.d. Is tio t slučaj 
e so cenata na proizvodot koja se 
fo rm ira  vrz osnova na uvoznata 
cena koja kaj Argeta e dosta visoka. 
No, konkurencijata sekoj den e se' 
posilna i ekonomskata položba vo 
našiot prostor so visok procent na 
nevrabotenite deluva silno vo polža 
na niskata cena na proizvodot na 
sm etka na kva lite to t. Prodažbata na 
paštetata opada i m esečniot pad na 
prodažbata za 30 toni ukažuva deka 
tuka nešto ne e vo red. Make- 
donskio t pazar dobro go poznavam 
zatoa što na nego delovno rabotam 
veče 14 godini. Uverena sum deka 
takviot pad na prodažba e posledica 
na ne lega lno to  p rem inuvanje  na

Argeta po poniska cena na make- 
donskiot pazar. Se somnevam  deka 
taa doada od Crna Gora i možebi 
stanuva zbor za legalnite kupuvači 
na Droga a.d., poedincite koi veče ja 
prodavaa našata programa. Nivnata 
cena na paštetata ne ja optovaru- 
vaat bro jn ite  trošoci na rabotenje 
koi gi ima našeto p re tprijatie  (kako 
vpročem  sekoja pogolema firm a so 
regularni službi)."

M arketinški aktivnosti
"Sorabotuvam e so agencijata Pu- 

blicis koja svojata rabota ja izvršuva 
mošne porfesionalno što se odne- 
suva na podgotvuvanje na spotovi 
odn. oglasi. No, agencijata ne može 
vo naše ime da sproveduva degu
stacij, kako što toa go zamisli matič- 
nata firm a tuku toa treba da go pravi 
nekoj koj so firm ata živee i čuvstvu- 
va. Vrabotivme i edna devojka za 
m arketing. Taa gi završi stud iite  na 
Filo loškiot fakulte t. Dobro zboruva 
albanski a toa e vonredno značajno 
pri promocija na proizvodite na po- 
dračjata kade što m nozinstvoto od 
naselenieto e albansko.

Ovaa godina če prodolžime so 
promocii na mali pašteti zatoa što 
tie  se pokažaa kako mnogu efikasni. 
Oglasuvanjeto e značajno no ne kol
ku što e toa direktna promocija na 
prodažno mesto.

Pazarot go sledim e na poveče na
čini: preku patnicite na te renot gi 
anketirame kupuvačite i potrošuva- 
čite a toa go pravat rakovoditelite 
na podračja no i samata go pregle- 
duvam terenot, gi posetuvam  kupu
vačite i ja proveruvam rabotata na 
sorabotn ic ite ."

Odprema kave v rinfuzi. Isporaka na refus kafeto.

V
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Droga Skopje delum no beše
certificirana ušte  ito m. ju n i
"P rvobitnata Droga Skopje beše 

podgotvena za certifikacija ušte vo 
dekemvri m inatata godina i toa vo 
ram kite na rabotenjeto koe togaš go 
vršeše. Na 20 dekemvri m inatata 
godina dojde do promeni. Go preze- 
dov rakovodenjeto na dvete pretpri- 
jatija i razm isluvavme za pripojuvan- 
je. Bev i preoptovarena i zatoa, ra- 
botite  vo vrska so certifikacija ta se 
zavlekoa. Isto taka m islev deka e 
um esno vo ce rtifikac ija ta  da go 
vklučam i vtorio t, pripoeniot del od 
pre tprija tie to  (prodažba, plan, analizi 
i seta adm inistracija) osven proiz- 
vodstvo to  koe vo procesot na ce rti
fikacija če bide vklučeno podocna. 
Ušte pred toa sm etam  na osovre- 
menuvanje na tehnologijata. Odlu- 
kata na Droga-majka e, vo ovogodiš- 
niot investicionen plan da se vkluči 
zamenata na melnicata za kafe, ka
ko i nabavkata na mašina za paku- 
vanje zatoa što seušte imame dosta 
račna rabota. Za rakovodenje so

kva lite to t se griži našata sorabotnič- 
ka Nikoleta Ristovska. Tuka e ušte i 
pravnikot Igor Mladenosvski koj, po- 
kraj pravnite raboti, ja ureduva i doku- 
mentacijata od oblasta na kvalitetot."

U gledot na Droga. Kakov e to j
denes?
"U g ledot na Droga Skopje e go

lem. Nea ja poznavat site - vozras- 
nite i decata! Pred nekolku godini, 
koga vrševm e anketa za prepozna
vanje na dejnosta na Droga, za nea 
znaeja samo retki postari lude koi 
živeeja i kupuvaa za vrem e na neko- 
gašnata Jugoslavija . M nogum ina 
Droga ja povrzuvaa so lekovi a ne so 
nejzinite proizvodi. Kakva e razlikata 
vo prepoznavanjeto na Droga denes 
go pokažuva sledniot podatok: vo 
1994 godina, Droga na makedonski- 
ot pazar na poznata firm a so dobra 
distribuciona mreža izveze 12 toni 
pašteta. Firmata Argeta ja prodava- 
še edna godina zatoa što proizvodot 
odn. Droga kako proizvoditel beše 
celosno nepoznat. Toa beše vo vre-

m eto koga nemaše vojna i koga vo 
Makedonija najdobro se trguvaše. I 
cenata na paštetata beše konku- 
rentska, mnogu poniska od deneš- 
nata. Denes, Droga Skopje prodava 
od 800 do 900 ton i Argeta 
god išno."

Droga d. o. o. Skopje v o 2005  
godina če bide najgolem o pret- 
p rija tie  za prehram beni p ro iz
vodi vo M akedonija! Kako če 
go postignete toa?
“ Prvin, vo toa če treba da ne' 

poddrži Droga-majka zatoa što za 
podobro raboten je  po trebn i se 
investic ii, prvin vo tehnologija ta, 
kako što veče napomnav. Treba da 
se namalat trošocite  na proizvodst- 
vo. So novata melnica, kafeto bi bilo 
pokvalite tno a so novata mašina bi 
napravile poveče i bi prodale 
poveče. Segašnite kapacite ti se 
mali. Ako sakame da organizirame 
akciona prodažba na kafe, treba 
pola m esec da rabotim e vo tr i 
smeni a potoa, vo rok od tri dena,

dfi ,

cnE^jij

Drogini izdelki v trgovin i Tineks Proizvodite na Droga vo prodavnicata na Tineks.

V
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16 Skupina Droga ★
V

Certifikacijska 
presoja 
ISO 9001 
v Skopju

če ostanem e bez kafe na zaliha. I 
magacinot ne e dovolno golem , so 
ogled na toa što proizvodite od kafe 
se so golem volum en i brgu go pol- 
nat prostorot.

V torio t del od investicijata se od- 
nesuva na pripojuvanjeto na firmata 
na edna lokacija."

Pottiknuvački zaklučok. Š to  za  
vas i za p re tp rija tie to  znači 
naslovot "m enaderka na god i
ti ata"?
"M n og u ! Toa znači potvrduvanje 

na seto toa što  go rabotev i za što 
se zalagav. O vogodišn io t naslov mi 
beše vračen so dopo ln ite ln i prizna- 
nija vo ob lasta  na ra b o te n je to . 
Agencijata M areli pres koja i ovaa 
godina izvrši anketiranje na kupu- 
vačite  i na drugi partne ri-ins tituc ii, 
vo obrazloženieto na naslovot go 
navede: dobro organizirano rakovo- 
denje i čuvstvo  za rabota so lude, 
počituvan je  na partne rite  (i na do- 
bavuvačite), navrem eno poram nu- 
vanje na obvrsk ite  (danočnite, ca- 
rinskite) i posto janoto  zgolem uvan- 
je na ugledot na p re tp rija tie to .

Pri sam oto dodeluvanje na na
slovo t beše pre tstaveno i p re tp ri
ja tie to  Droga d.o.o. Skopje so cela- 
ta proizvodna programa. Beše na
vedena i kratka b iografija  na p re t
p rija tie to  i naglaseno značenjeto na 
is to to t vo m akedonskio t p rostor. I 
pokraj ostanatite  sedum  nagradeni, 
takvoto  vn im anie i česta bea rez
ervirani samo za Droga Skopje i za 
mene. D odeluvanjeto  na naslovot 
"menaderka na godinata" beše pre- 
nesuvano na nacionalnata te levizija  
i os tanatite  dve privatni te leviz ii a 
nastanot beše odbeležan i vo peča- 
to t. Pokraj m oeto  ime sekogaš se 
po javuvaše i im e to  na firm a ta . 
Odglasot beše golem , a za toa sve- 
dočea te le fo nsk ite  povici na novi- 
narite narednio t den (i za vrem e na

našiot prestoj vo M akedonija, d irek- 
torkata beše gostin  na em isija ta  vo 
živo na TV S ite l)."

M ajda Vlačič

Droga Skopje bo drugo povezano 
podjetje (za Drogo Sarajevo), ki bo 
prejelo certifika t kakovosti ISO 
9001:2000. Certifikacijsko presojo je 
16. in 17. junija izvedel naš stari zna
nec s certifikacijske hiše BVQI g. Da
nilo Brun, ki je ugotovil, da je sistem 
sicer mlad, a vendar vzpostavljen in 
delujoč ter da ni nobenih zadržkov, da 
ne bi Drogi Skopje po odpravi dveh 
manjših neskladij podelili želeni certi
fikat. Našim makedonskim sodelav
cem čestitamo.

Vasja Rebec
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★ Celovito obvladovanje kakovosti 17

Čista proizvodnja - 
projekt, metodologija, 
pristop, vsakdanjost

Čista proizvodnja je enoletni program za podjetja, ki 
želijo izboljšati svoje okoljsko delovanje in dobiti ta 
kojšnjo povratno informacijo o ekonomskih učinkih 
teh izboljšav

gi, ki jih je bilo brez večjih investicij moč speljati takoj, so že 
v štartnem letu prinesli približno 15.000 evrov prihranka. 
Poleg številčno opredeljivih rezultatov pa je projekt ned
vomno pripomogel k večji interdisciplinarnosti okoljske 
vsebine.

Na novinarsko konferenco ob svetovnem dnevu okolja
05.06.2003 na Gospodarski zbornici Slovenije je bil kot 
predstavnik okoljsko osveščenih podjetij povabljen tudi na
mestnik predsednika uprave Droge, d.d., in direktor PC No
va tovarna Robert Ferko, ki je med drugim poudaril, da je 
danes sistematično uvrščanje okolja v poslovanje organiza
cij poslovna nuja. Smotrno ravnanje z odpadki, obvladova
nje emisij in energetska učinkovitost ni le moralna dolžnost 
vsakega gospodarskega subjekta tem več ob čedalji 
ostrejši okoljski zakonodaji in stalno naraščajočih okoljskih 
stroških tudi eden od osnovnih pogojev dolgoročne 
uspešnosti podjetja.

Slovesen trenutek

Slovenija se vključuje v integracijo (držav), ki želi do leta 
2010 postati najbolj dinamično in konkurenčno, na znanju 
temelječe gospodarstvo na svetu. EU je dala pobudo za 
oblikovanje skupne okoljske politike, ki naj bi služila kot vo
dilo širši svetovni skupnosti. Podlaga za uveljavljanje te po
litike in za povezovanje okoljskih ciljev s poslovnimi cilji 
uspešnih organizacij pa so prostovoljni pristop, informiranje 
in sodelovanje z zainteresiranimi javnostmi.

Velja pravilo, da se dobra podjetja, med katera se uvršča 
tudi Droga, ne ustavijo pri samo enem pristopu npr. ISO 
14001. Ta podjetja nenehno dopolnjujejo svoj sistem in od
nos do okoja z že uveljavljenimi pristopi, ker želijo vzposta
viti sebi najprimernejši sistem za doseganje tako okoljskih 
kot ostalih poslovnih ciljev.

Metodologija čiste proizvodnje je usmerjena predvsem k 
obvladovanju materialnih tokov proizvodnje in optimizaciji 
izrabe surovin ter ustvarjanju prihrankov. Ta metodologija 
skuša povezati sistem ravnanja z okoljem z analizo življenj
skega cikla proizvoda. V Drogi smo v tem pristopu prepoznali 
možnost za operacionalizacijo (nekakšno podaljšano roko) 
sistema ravnanja z okoljem v skladu z ISO 14001 in se odlo
čili, da najprej pristopimo k programu v PC Nova tovarna.

Na začetku naša pričakovanja niso bila velika, saj je delo 
v naši novi tovarni usklajeno z okoljskimi standardi in teh
nološko moderno, a kljub temu smo se projekta lotili z vso 
resnostjo in doslednostjo, ki jo je izvajanje programa zahte
valo, ter z zavedanjem, da nič ni tako dobro, da ne bi lahko 
bilo še boljše.

Rezultate projekta lahko strnemo v 22 predlogov okolj
skih izboljšav, ki kažejo velik potencialni prihranek. Predlo-

Zadolženi za projekt: Ni šans, da nam ne bi uspelo!

Novinarski konferenci je sledila konferenca o uvajanju 
metodologije čiste proizvodnje in podelitev priznanj udele
žencem projekta Čista proizvodnja 2002. Uvodnemu nago
voru predsednika GZS g. Jožka Čuka sta sledila poročilo o 
stanju okolja, ki ga je predstavil državni sekretar g. Radovan 
Tavzes, ter pregled prostovoljnih okoljskih pobud v gospo
darstvu, ki ga je podala ga. Janja Leban (GZS).

Sledila je podelitev priznanj za uspešno izveden projekt 
Čista proizvodnja 2002, kjer je priznanje iz rok g. Čuka pre
vzel tudi direktor PC Nova tovarna g. Robert Ferko. Konfe
renca se je zaključila s predstavitvijo treh praktičnih izku
šenj z uvajanjem metodologije čiste proizvodnje in ponos
ni smo, da je bila med povabljenimi tudi Droga d.d.

Vasja Rebec

V
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Prenos znanj
Verjetno je večina bralcev Našega 

glasu že slišala za, v zadnjem času 
zelo pogosto uporabljen, angleški iz
raz - "bench marking". V slovenščini 
to pomeni prenos dobre prakse, v 
enem od jezikov naše bivše države 
pa "snadi se". No, da vam po tem lin
gvističnem potepanju po svetu konč
no izdam temo tega članka. To je izo
braževanje, ki smo ga pripravili za 
naše sodelavce iz povezanih podjetij.

Droga, d.d., je v nekaj letih iz slo
venskega podjetja zrasla v pravo multi
nacionalko, ki ima 8 povezanih podjetij v 
8 državah. Z rastjo se je pojavila tudi 
velika potreba po usposabljanju ljudi, ki 
v teh povezanih podjetjih delajo. Pri izo
braževanju je najlaže najeti konzul- 
tantsko hišo, ki potem izvede xy modul 
izobraževanja. To je seveda en način, 
obstajajo pa tudi drugačni.

Diana Milivojevič je obiskala vsa po
vezana podjetja in v vseh odkrila kronič
no pomanjkanje znanja s področja pro
daje in marketinga, še posebej s pod
ročja pospeševanja prodaje. Ona je bila 
tako glavni iniciator dveh izobraževanj, ki 
smo ju pripravili interni predavatelji.

S pospeševanjem prodaje je Droga 
začela pred sedmimi leti, ko se je vzpo
stavila posebna služba pospeševalcev. 
V teh letih smo pridobili mnogo izku
šenj, ki jih bodo, če jih bomo seveda 
znali na pravi način prenesti, v naših 
hčerinskih podjetjih lahko s pridom izko
ristili.

Tako nismo izbrali nobene konzul- 
tantske hiše, ampak smo malo pobrskali 
po svojih izkušnjah in pripravili program 
za enodnevno usposabljanje. Našim so
delavcem smo želeli dati osnovo znanja 
s področja pospeševanja prodaje, orga
niziranja in izvajanja degustaciji in pro
mocij in jih seveda podrobneje seznanili 
z izdelki iz naših blagovnih znamk.

Ledino smo zaorali konec maja, ko 
smo na peklensko vroč dan sprejeli eki
po pospeševalcev in komercialistov iz

Droge Buje. Predavanja smo, z izjemo 
teme o komuniciranju, pripravili pred
stavniki marketinga - lahko bi rekli temu 
sami "naturščki" pa še v hrvaškem jeziku 
smo morali govoriti, da so nas slušatelji 
lahko razumeli. To ni bila enostavna 
izkušnja, toda ko smo dan zaključili in vi
deli, da je znanje padlo na plodna tla, 
smo bili zadovoljni.

Prvo srečanje s Hrvati je bil nam, ki 
smo izobraževanje organizirali, dober ka
žipot, da smo se na naslednje izobraže
vanje, ki smo ga pripravili en dan pred 
srečanjem vseh "drogovcev" za pred
stavnike iz ostalih povezanih podjetij, še 
bolje pripravili. Ker so povezana podjetja 
oddaljena, smo izkoristili dan, ko so bili 
zaposleni iz naših hčerinskih podjetij v 
Sloveniji zaradi manj resnih opravil 
(šport, zabava, druženje ...) in s tem 
zmanjšali logistične težave. Usposablja

nja so se udeležili predstavniki iz Bosne, 
Srbije, Makedonije in Kosova, tako da je 
bila druščina zelo pisana.

Tokrat smo klasičnim predavanjem 
na koncu dodali nalogo, v kateri so se 
udeleženci spopadli s konkretno nalogo: 
"povečati delež prodaje ostalih okusov 
Argete in zadržati prodajo kokošje". V 
nalogi so morali uporabiti znanje, ki so 
ga pridobili med enodnevnim usposablj
anjem in izkušnje ter znanje iz svoje 
prakse. V zelo kratkem času smo za vse 
štiri trge dobili akcijske plane za rešitev

dane naloge. Predstavniki posameznih 
podjetij so predstavili rešitve, do katerih 
so prišli kot skupina. Vsi skupaj smo bili 
presenečeni, koliko zagona, energije in 
kreativnosti so premogli na koncu na
pornega dneva. Presenetil nas je pred
vsem celosten način, kako so se lotili re
ševanja naloge. Definirali so parcialne 
cilje, nosilce, rok, ko naj bi bil cilj dose
žen. Pokazali so zelo kreativnen marke
tinški pristop, s katerim bi si pomagali 
pri doseganju zastavljenih ciljev.

Temelj srečanja ni bil poslušati pre
davanje, ki bi si jih konec koncev lahko 
vsak sam v miru prebral doma, ampak je 
bistvo v tem, da smo se spoznali, da 
smo vzpostavili stike, ki nam bodo vsem 
v bodoče omogočali lažjo komunikacijo 
in hitrejše in kakovostnejše opravljanje 
dela.

Zaorali smo torej ledino, njiva pa je 
dolga in široka. S skupnimi močmi bo
mo vzpostavili med "mamo" in hčerinski
mi podjetji pravo vez za pretok informa
cij, na katere se bosta obe strani 
pravočasno odzivali.

Branka Pogačnik
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Moja moja ♦♦♦
Nadobudne 
športnice

Male telovadke Društva za športno rekreacijo Murska 
Sobota, sekcija za orodno telovadbo, so pričele s trenin
gi septembra lani. Stare so od 6 do 9 let.

Pripravljajo se za tekmovanje po A programu Gimnas
tične zveze Slovenije v kategoriji cicibank. Vodi jih ga. 
Milica Menart, prehranjuje pa ...Droga, d.d., s pašteto Ar- 
geta Junior.

Majda Vlačič

M o ja  m o ja ... |
Zaupna In neprecenljiva prijateljica, toplega vonja, 
neprekosljivega okusa. Naj bo v svečani irn ln l ufi 
vihravi modrini, viaptljivo rdeti!i ali umirjeno itlevlh 
tonih, vpije sevduio kot vet na strast Pripravljena 
na vznemirljive trenutke in nepritakovana duJivetja 
vliva toplino In svetih m oti Tak i so resnično dobri 
prijatelji, tata Je kava Ban ul J e Z laljim odpiranjem 
in tiajnejilm okusom. Vedno moja.

/ a  l e p š i  d a n

tdlTjlf

borcjth

biircallR

D R O G A

Zaupna in neprecenljiva prijateljica, toplega vonja, ne- 
prekosljivega okusa...kava Barcaffč. Romantična kavna 
zgodba, ki nas bo popeljala skozi vroče poletne dni, se že 
od maja odvija na TV-ekranih, od polovice junija pa se 
nadaljuje na radiu in v tisku. Gre za poletno oglaševalsko 
akcijo blagovne znamke Barcaffd, katere osnovni cilj je 
u trd itev ugleda blagovne znamke in to znamko vtisn iti v 
spomin potrošnika ter povečati prepoznavnosti vakuum
sko pakiranih kav in instant kave. V televizijskem spotu 
Od jutra do večera, z glasbeno podlago Andraža Hribarja 
"Moja moja", je avtorju Jaki Judniču uspelo pričarati bla
godejne učinke vrhunske kave za vsako priliko in okus. 
Pripravljena na vznemirljive trenutke in nepričakovana 
doživetja vliva toplino in svežih moči. Prepričanje o ka
kovosti kavnih mešanic Barcaffe še poglablja radijsko 
sporočilo, ki ga je pripravila agencija Mayer Mc Cann z 
glasbo iz televizijskega spota.

Raznolikost bogate ponudbe vakuumsko pakiranih kav 
nam skozi barve na celostranskem tiskanem oglasu iste 
agencije spretno nakaže roka pisca-umetnika: "Naj bo v 
svečani črnini ali vihravi modrini, v zapeljivo rdečih ali 
umirjeno zelenih tonih, vpije se v dušo kot večna strast.” 
Kava Barcaffe je resnično dobra prijateljica. Avtor teksta 
trd itev podpre in poudari prednosti vakuumskega paki
ranja: “Z lažjim odpiranjem in trajnejšim  okusom. Vedno 
moja."

Sporočilo oglaševalske akcije ostaja isto: Barcaffe - Za 
lepši dan

Majda Vlačič

Vse najboljše, Dragan!
Doletelo je tudi Dragana. Sedaj jih ima petdeset. Že

limo mu vse najboljše, predvsem pa veliko zdravja, dobre 
volje, strpnosti, iznajdljivosti in seveda sreče.

Dragan pri svojem delu vse to presneto potrebuje. Kot 
organizator promocije se je pri izvajanju svojega dela veli
kokrat znašel v škripcih in mnogi smo priče, da se je iz te
žav vsakokrat tako spretno izvlekel, da okolica še opazila 
ni, da bi bilo kaj narobe.

In zakaj čestitke v rubriki marketinške aktivnosti? Ker bi 
brez Dragana šepale! Le tako naprej, Dragan!

Sodelavci

V

junij julij 2003 nasgias
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Sreča 
iz Zlatega polja 
je izbrala

Sreči je  pomagala Katja Tretja nagrada: gospa ČehovinDruga nagrada: gospa Medvešek

5. junija je potekalo javno žreba
nje nagradne igre "Dragocena zrna 
Zlatega polja".

Nagradna igra je bila namenjena 
vsem našim zvestim  potrošnikom  
vakuumskega riža in kaš Zlato polje.

V nagradnem žrebanju ste sodelo
vali vsi, ki ste do 30. maja poslali na 
naš naslov pravilen odgovor na na
gradno vprašanje ali dva vrhnja dela 
embalaže omenjenih izdelkov Zlato 
polje.

Do 30. maja je na naš naslov pri
spelo 4.599 kuponov.

Zahvaljujemo se vsem sodelujo
čim v nagradni igri, še posebno tis 
tim , ki so nam na dopisnicah poslali 
posebej izvirna sporočila, kot je bilo 
tudi tole Droga v Evropski uniji

Sreča je na javnem žrebanju na 
sedežu družbe izbrala tri glavne na
grajence, ki bodo prejeli vrhunsko 
posodo za kuhanje in 600 praktičnih 
nagrad, med katerim i je 100 m eriln i
kov časa kuhanja in 500 knjig Kuhinja 
zlatega polja - kaše.

Glavne nagrajenke, ki prejmejo  
posodo za kuhanje (v času pri
prave glasila se je to  že zgodilo), 
so:

Marta JEMC,
Riklijeva 1, 4260 Bled;
Meri MEDVEŠEK,
Golovec 23, 1420 Trbovlje;
Slavica ČEHOVIN,
Gotovlje 106f, 3310 Žalec.

Informacije o ostalih nagrajencih 
so na voljo na drogini spletni strani 
w w w .droga.s i ali na brezplačnem te 
lefonu 080 11 31 od 8. do 15. ure.

Nagrajenci bodo nagrade prejeli 
po pošti.

Vsem nagrajencem iskreno če
stitamo in želimo še veliko gur
manskih užitkov z izdelki blagovne 
znamke Zlato polje.

Anamarija Stančič

nasglas junij julij 2003
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VIVO na 
maturantskih 
plesih v 
Ljubljani

Podjetje Vivo, d.o.o., je letos prvič 
prevzelo pogostitve na maturantskih 
plesih v okviru plesne šole Bolero. 
Prvi teden so se maturantski plesi 
odvijali na Gospodarskem razstaviš
ču v hali A. Tu smo postregli do tisoč 
gostov dnevno, naslednji teden pa se 
je prizorišče preselilo v BTC, v dvora
no MILENIUM, kjer smo v enem ve
čeru postregli kar 1500 gostov. Prizo
rišča dogodka so se s spretno roko 
tehničnega osebja in scenaristov 
spremenila v prava majhna mesteca 
kulture in zabave. Vivovci smo se tru 
dili slediti našemu načelu, kuhamo z 
ljubeznijo in strežemo s srcem Na
še srce je bila tokrat kulinarična ekipa 
pod vodstvom  strokovnega učitelja 
gospoda Benjamina Grila iz SŠGT 
Celje. Eden izmed menijev je bil na
slednji: predjed: mesni obloženi kru
hek na zelenjavni posteljici, glavna 
jed: piščančji cordon bleu, svinjski 
medaljon v španski omaki, kraška po
lenta s panceto in zelišči, dušen riž z 
rožmarinom, gurmanska solata, slad
ica: velika maturantska torta, katero 
so kuharji pripeljali z gorečim i sveča
mi na prizorišče in jo kasneje postre
gli gostom. Za presenečenje smo v 
Vivu vsakega maturanta in njegove 
najdražje presenetili s pravo matu
rantsko kapico. Podjetje Vivo se je z 
veseljem pridružilo sponzorjem z na
gradnim darilnim bonom, katerega 
maturantje lahko vnovčijo v restav
raciji Maestro. K izbranim jedem  smo 
nudili izbrana vrhunska vina iz sloven
skih vinskih dežel. M aturante in go
ste je navduševal barman Marko 
Vraz. Dan smo zaključili v baru z bar
manom  M arkom  in d išečo kavo 
Barcaffe.

Aleksander Bohinc

Dnevni tabor 
Sofistek s čaji

Sofistek je namenjen otrokom od 
5. do 12. leta starosti. Potekal bo ves 
julij in avgust 2003. Termini so te 
denski, saj dnevni tabor poletne šole 
Sofistek poteka od ponedeljka do 
petka. Vsak teden pa ima svojo rde
čo nit, kjer je del dneva namenjen 
spoznavanju nove kulture. Na pro
gramu so skupinske in tudi specifič
ne dejavnosti, ki jih lahko izvaja vsa
ka skupina otrok posebej. Vsako sku
pino (10 do 13 otrok) vodita dva ani
matorja.

Droga je s čaji 1001 cvet in ostali
mi svojim i proizvodi generalna po

kroviteljica tabora. Odločili smo se, 
da bomo podprli vzpodbujanje otroš
ke ustvarjalnosti in dom išljije in ude
ležencem tabora omogočili varne in 
nepozabne počitniške dni. V minutah 
in dnevih v naravi, ko bodo otroci 
spoznavali svet okoli sebe in odgo
varjali na navidezno zapletena 
vprašanja, jih bodo spremljali in kre
pili čaji 1001 cvet; zeliščni, pravi, 
sadni - vsak s svojim i učinkovinami 
in skupnim poslanstvom: Za boljše 
počutje! Ostale Drogine izdelke bo
do otroci okusili in spoznali med ob
roki.

Morda bo na taboru tekla beseda 
tudi o čaju. V naravoslovni delavnici 
Močan kot Martin Krpan, v kateri bo
do otroci spoznavali pomen prehra
njevanja za človeško telo, zvedeli, za
kaj moramo jesti, zakaj sladkarije po
vzročajo zobno gnilobo in podobno, 
bo čaj zagotovo imel svoje častno 
mesto.

Otroci se bodo spoznali s Čajkom, 
prijazno plišasto igračko, in se preiz
kusili v pisanju dom išljijskih zgodbic. 
Tri najboljše v tednu bodo nagrajene. 
Poleg čajka pa bodo v nagradnem 
fondu še nahrbtniki in čajni lončki, za 
kar bodo poskrbeli Drogini čaji.

Majda Vlačič
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O Drogini poznanosti in 
ugledu v prehranski industriji

Po rezultatih raziskave Ugled 2003, 
v katero je bilo letos zajetih 224 slo
venskih podjetij, se Droga uvršča v 
skupino najbolj poznanih in bolj 
uglednih podjetij v Sloveniji tako v 
poslovni kot tudi v širši javnosti. 
Ocenjena je bila kot eno izmed inve
sticijsko najbolj privlačnih podjetij v 
Sloveniji.

Na lestvici ugleda 224 podjetij, za
jetih v raziskavo, ostaja pri obeh 
anketiranih skupinah na približno isti 
ravni kot lani, v primerjavi z izbranimi 
konkurenčnimi podjetji in povpreč
jem dejavnosti “proizvodnja hrane" 
pa je tako po ugledu kot po poznano
sti nad povprečjem.

Drogina poznanost je v zadnjem 
letu močno narasla pri obeh javnos
tih. V poslovni javnosti se je uvrstila 
na 14. mesto, med dvajset najbolj 
poznanih slovenskih podjetij, v širši 
javnosti pa je na zelo dobrem 21. 
mestu.

Predstavniki poslovne javnosti so 
kot poglavitni vir informacij o pod
jetju navajali informacije, ki jih preje
majo od menedžmenta podjetja. Kot 
najbolj značilne lastnosti, ki vplivajo 
na Drogin ugled, so označili ponudbo 
kakovostnih izdelkov in storitev, flek
sibilnost podjetja in sposobno vodst
vo. Predstavniki širše javnosti pa so 
kot poglavitni vir informacij navajali 
informacije, ki jih v okolje posreduje
jo mediji. Tudi po njihovi oceni je ka
kovost izdelkov in storitev najbolj 
značilna lastnost, ki prispeva k obli
kovanju ugleda podjetja.

Dobri rezultati raziskave so ne
dvomno posledica dolgoročnega tr
dega dela na mnogih področjih, pred
vsem sistematičnega poudarjanja ka
kovosti in usmerjenosti k odjemal
cem. Na dvig prepoznavnosti so vpli
vali tudi povečano vlaganje v korpo
rativno znamko in dobri poslovni re
zultati zadnjih let.

Janja Križman

Raziskava UGLED
Raziskava Ugled, ki jo že deveto 

leto zapored izvaja agencija Kline 
M lin e , spremlja poznanost in ug
led najboljših slovenskih podjetij v 
očeh različnih okolij. Poleg tega 
razkriva tudi stopnjo investicijske 
privlačnosti in podaja dejavnike, na 
podlagi katerih so si vprašani obli
kovali svoje mnenje ter nanizali 
najpomembnejše vire informacij za 
oblikovanje tega mnenja.

V letošnji raziskavi so anketirali 
800 predstavnikov poslovne javno
sti (najvišjih vodstvenih delavcev 
ter strokovnjakov s finančnega in 
tržnega področja v podjetjih) in 
1007 predstavnikov širše javnosti. 
Proučili so njihova mnenja o 224 
slovenskih podjetjih.

V
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Svet delavcev
20. maja 2003 smo volili člane 

Sveta delavcev Droge Portorož, Živil
ska industrija, d.d. V volilni imenik je 
bilo vpisanih 632 volilnih upravičen
cev, volitev pa se jih je udeležilo 416 
ali 65,8%.

Kandidatov za člana sveta delav
cev je bilo 21, izvoljeni pa so bili:

Aleš Hrvatin (260 glasov), Sandro 
Markovič (248 glasov), Enzo Scotto 
di M inico (247 glasov), Alenka Kubik 
(246 glasov), Jože Šorgo (242 gla
sov), Tomaž Hribar (231 glasov), 
Damjan Cetin (229 glasov), Zdenka 
Hribar (226 glasov), Ljubica Činkl 
(221 glasov), Marjan Grižon (219 gla
sov), Boštjan Škvarč (214 glasov), 
Marija Lašič (213 glasov) in Ernest 
Rebernik (213 glasov).

Prva redna seja Sveta delavcev 
Droge, d.d., v mandatnem obdobju 
2003-2007, je potekala 13. junija
2003. Sklicala jo je namestnica pred
sednice volilne komisije Majda Vla- 
čič, ki je najprej podala poročilo o izi
du volitev. Sledilo je konstituiranje 
sveta delavcev. Za predsednika je 
bil imenovan Jože Šorgo, za njego
vega namestnika Aleš Hrvatin.

Novoizvoljeni člani so se seznanili 
z vsebino zapisnika seje, ki je poteka
la v maju, in z vsebino zadnje seje 
Nadzornega sveta Droge, d.d., o ka
teri je poročal Vili Kleva.

O delu Sveta delavcev Droge, 
d.d., bo v bodoče poročal predsednik 
sveta ali njegov namestnik.

Majda Vlačič
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Zeleni telefon Zaposlenost 
(080 1131) v maju

Brezplačna telefonska številka ali 
zelena linija deluje v Drogi že od 7.10. 
2001. Namen informacijske pisarne je 
dajanje informacij potrošnikom s kli
cem na eno telefonsko številko (080). 
Zeleni telefon se je izkazal kot zelo hi
tra in učinkovita pot posredovanja in
formacij našim potrošnikom in ostalim 
poslovnim strankam. Klicalci lahko ne
posredno dobijo različne informacije o 
nagradnih igrah, o naših izdelkih, o de
javnosti podjetja in druge podatke o 
podjetju, če so le-te dostopne za jav
nost.

S 1.1.2003 smo aplikacijo "Zelena li
nija” dopolnili in nadgradili. Z vgraditvi
jo programske rešitve podjetja Royal 
Corporation, d.o.o. (avtorji so si priza
devali, da bi bila čimbolj enostavna za 
uporabnika) smo v Drogi, d.d., zaokro
žili pretok informacij med različnimi 
službami in uporabniki. V sistem so ta
ko zajeta vsa po elektronski pošti po
slana oz. sprejeta sporočila in klici po
trošnikov iz posameznih oddelkov (raz
voj, prodaja, posebna prodaja in od dru
god). Vsak klic je evidentiran in pravo
časno rešen.

V prvih šestih mesecih letošnjega 
leta je bilo evidentiranih 2400 telefon
skih klicev.
• Največ klicev se je nanašalo na na

gradno igro SKI POOL ( 75%).
• Sledijo jim klici o nagradni igri Tri po

tovanja tja, kjer je Barcaffč doma 
(17 %) in Dragocena zrna Zlatega 
polja (5%)

• Drugi klici (oz. E-pošta) so bili vezani 
na pomoč (društva, šole), pošiljanje 
receptov, različne informacije (3%) 
Poletni meseci minevajo v zname

nju počitnic, dopustov in potovanj. Po
letnemu ritmu se je prilagodil tudi ze
leni telefon. Pričakujemo pa, da se bo 
zanimanje zanj povečalo z začetkom 
novega šolskega leta v septembru.

Marinka Milavec

V matičnem podjetju je bilo na dan
31.05.2003 zaposlenih 627 delavcev, 
od tega 300 moških in 327 žensk.

Prihodi delavcev:
V maju smo sprejeli 2 sodelavca.

Odhodi delavcev:
Delovno razmerje je v maju prene

halo 2 sodelavcema.
Razloga prenehanja sta bila potek 

delovnega razmerja za določen čas ter 
sporazumno prenehanje delovnega raz
merja.

V Droginih povezanih podjetjih je 
bilo na dan 31.5.2003 zaposlenih 
364 delavcev in sicer v:

Droga d.o.o. Buje - 28 
Droga d.o.o. Lasago - 8 
Droga d.o.o. Sarajevo - 19 
Droga d.o.o. Skopje - 60 
Droga d.o.o. Priština - 26 
Droga d.o.o. Beograd - 30 
Droga Livsmedel AB, Švedska - 13 
Sandri s.p.a. Italija - 33 
Konzum d.d. Sarajevo - 137 
Vivo, d.o.o., Prečna 4, Ljubljana -10

V juniju praznujejo 
okrogle obletnice

10- letniki
Darja VALENČIČ iz PC Zlato 
polje
20- letniki
Gordana MAHER iz OE Prodaja 
- trgovine
Marija PETEK iz PC Gosad 
Nevenka VARDIČ iz PC Nova 
tovarna 
30- letniki
Milena STANOJEVIČ iz OE
Kakovost
Stjepan GRIZELJ iz PC Nova 
tovarna
Zdravko BOJ iz PC Gosad

Našim slavljencem čestitamo 
in nazdravljamo ob delovnem  
jubileju

Jubilejne nagrade se izplačujejo na 
podlagi 2. točke 44. člena Podjet
niške kolektivne pogodbe družbe.

■v
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Akcija 
"Odprimo vrata idejam” 
se izteka

Do konca letošnjega predpoletne- 
ga natečaja za koristne predloge je 
ostalo le še nekaj dni, pridno pa se 
nabirajo tudi vaši koristni predlogi. 
Nagrada, ki jo bomo izžrebali - gor
sko kolo - še vedno stoji pred jed iln i
co v Izoli - včasih pa tudi še kje drug
je. Zato vas še enkrat vabimo, da s 
kritičnim  očesom pogledate na svoj 
delovni vsakdanjik in izkopljete tiste 
težavice, ki vas tarejo, pa se jih še 
niste uspeli znebiti. Ko se zaveste, v 
katerem grmu tiči zajec, ste ga že 
skoraj ujeli.

Ponavadi si pod pojmom inovacija 
predstavljam o nekaj velikega, po

membnega, revolucionarno novega. 
Vendar v Drogi ne iščemo takih Ino
vacij z veliko začetnico. Sploh ni tre 
ba, da so inovacije. Iščemo male, 
uporabne, koristne predloge, ki vsaj 
malo izboljšajo tisto, kar počnemo 
vsak dan. Ki rešijo kak mali, vsako
dnevni problem (glej sosednji okvir
ček). Vsi po vrsti imamo občutek, da 
se ukvarjamo s preveč pomembnim i 
stvarmi, da bi našli čas še za male, 
nepomembne podrobnosti. Ampak, 
kot ponavadi, hudič tiči v podrobno
stih. Zaradi takih podrobnosti zaprav
ljamo čas, denar in svoje potrpljenje. 
Pa naj mi kdo reče, da nima nobene
ga problema. Obžalujem - m islim , da 
mu je v življenju presneto dolgčas.

In še to: nihče ne pravi, da mo
ramo "pisati" koristne predloge. Le 
čemu? Zavoljo statistike? Da se ob 
koncu leta pohvalimo, da smo jih 
imeli sto ali dvesto ali petsto?

Pravzaprav je čisto vseeno. Edino, 
kar je pomembno, je, da razmišlja
mo. Kako stvari danes početi bolje, 
kot smo jih počeli včeraj.

5-minutni trik

1. Vsak dan si ob koncu dela vzemi 
5 m inut in si na zeleni listič za
piši, kaj ti je danes delalo težave 
ali te razjezilo.

2. Na vsak zeleni listič napiši samo 
en problem.

3. Ob koncu tedna se pogovori z 
vodjo ali s sodelavcem, ki bi ti 
lahko pomagal rešiti problem in 
uvesti izboljšavo.

4. Vpeljane izboljšave so nagrajene 
kot koristni predlogi.

Nič pa ne škodi, če pobudo za iz
boljšavo podamo tudi kot "koristni 
predlog".

Lahko za kolo.
Lahko za višjo plačo.
Lahko pa preprosto iz veselja do 

spreminjanja.

Peter Fatur

nasgias junij julij 2003
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Naše "IME" 
so odšle drugam ♦♦♦

neveste, saj stroji niso za odpad, le 
drugam gredo, novim prijateljem na
proti.

Delavke, ki so vrsto let delale na 
pakirnih strojih IMA, niso bile najbolj 
zgovorne. Toda, tehnologija se spre
minja in treba se je prilagajati. Med 
tem i stroji je najdlje delala gospa 
Slavka Vincelj, potem Majda Jesen
ko in tako naprej. So jih IME kdaj raz
jezile? Smeh. Nič kolikokrat niso ubo
gale... včasih pa se je zgodilo, da ni
so ubogale mame, zato so bili otroci 
poredni... (mame so delavke, stroji 
otroci). Kaj pričakujejo od novih stro-

Še zadnji dotik  in osta li bodo le spom ini... Pred kratkim  so prispele nove IME. 
Že čakajo, da jih  raztovorijo, in delo bo teklo  dalje, tka le  se bodo nove 
vezi med stro ji in ljudmi

Leta 1979 so v Drogin obrat Za
čimba pripeljali dva moderna pakirna 
stroja za čaje. Izdelali so jih v italijan
ski tovarni IMA Bologna.

Dve leti kasneje je Droga kupila še 
več takih strojev.

Po tridesetih letih so stroji Drogi 
prinesli neslutene uspehe. Ljudem, 
ki so ob njih delali, so postali skoraj 
prijatelji.

V petek, 30.5.2003, pa so ti stroji, 
nazadnje razporejeni v DROGI PC No
va tovarna v Izoli, delali zadnji dan. 
Delavke so jih ovenčale kot mlade

Nekoliko otožno pa je vseeno, prva izmena in vzd rževa lc i...

Prišla je  tudi druga izmena. Delavci iz te izmene so b ili zadnji, ki so na stro jih  izde
la li še zadnje vrečke čajev in se poslovili.

jev za pakiranje čajev, ki so že na 
dvorišču? Težko vprašanje, pravijo 
naše sodelavke. Karkoli in kakorkoli 
bo, spremembe je treba sprejeti. 
Upajo, da bo vse v redu.

Skratka, Spomini se prepletajo z 
upanjem, da se bodo tudi med novi
mi stroji in njihovim i upravljalci stka
le prijateljske vezi.

Dragica M ekiš

junij julij 2003 nasglas
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Še zadnji 
ostanki Sudesta 
izginjajo

S tre tjo  zaporedno investicijo v 
treh letih bo proizvodni center Zlato 
polje v Gradišču popolnoma spreme
nil svojo podobo, tokrat predvsem 
zunanjo.

Z odločitvijo o selitvi začimb iz Se
če v Gradišče smo v drugi polovici 
leta 2000 najprej uredili pakirnico za
čimb in skladišča te r postavili regal- 
no skladišče z izhodno ploščadjo za 
natovarjanje končnih izdelkov in s pri
padajočo informacijsko podporo.

V drugi fazi smo konec leta 2001 
obnovili prostore predelave zelišč. Pri
dobili smo sicer manjše, a lepše pro
store za predelavo zelišč te r mešalni- 
co in pakirnico začimb za mesno in
dustrijo.

Po krajšem gradbenem predahu v 
letu 2002 smo se spet zagnano lotili 
obnove objektov. Tudi tokratna inve
sticija je kar obsežna. Najbolj zahte
ven del predstavlja obnova streh (ra
zen na objektih skladišč) in celotne fa
sade. Izvajalec teh del je Trimo Treb
nje, ki seveda uporablja lastne mate
riale tako za pokrivanje strehe kot tu 
di za fasado. Z zamenjavo kritine smo 
odstranili sporni azbest in vgradili so
dobno kritino z odličnim i izolacijskimi

lastnostm i. Pričakujemo seveda veli
ke prihranke pri stroških ogrevanja. 
Istočasno bomo na "upravni" stavbi 
zamenjali vsa okna, skozi katera je 
burja v zimskih mesecih odpihala kar 
precej drage toplote.

Kraški zidar iz Sežane je izvajalec 
obnove sanitarij in garderob v proiz
vodnji ter vseh ostalih sanitarij v dru
gih objektih.
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Tudi v skladišču potekajo obsežna 
gradbena dela. Poleg ploščadi za na
tovarjanje izdelkov še nastaja enaka 
ploščad za raztovarjanje surovin. Med 
novo ploščadjo in skladiščem suro
vin bomo postavili (oz. prestavili) ko
moro za dezinsekcijo, skladišče kon- 
travzorcev, prostor za vzorčevanje 
surovin in prostore za skladiščnike.

Vsa dela, vključno z obnovo vhod
ne avle, vratarnice in stopnišča, naj 
bi se zaključila v predvidenih 45 
dneh, to je do 15.julija.

Po tem  datumu bodo stavbe zasi
jale v novi podobi. Že nekoliko zble
delega napisa Sudest in starega Dro
ginega logotipa, ki še vedno krasita 
steno pred vhodom v avlo, se bodo z 
nostalgijo spominjali samo še najsta
rejši drogovci.

Manuela Ferenčič Meden

Tako nastaja nova zunanja podoba Zlatega polja

Ploščad za raztovarjanje surovin že dobiva obliko



Evropski kongres mikro
biologov

V dneh od 29. junija do 3. julija 
2003 se je v Ljubljani, v Cankarje
vem domu, odvijal izjemno pom em 
ben dogodek - 1. kongres evrop
skih mikrobiologov - FEMS.

Na slovesnem začetku je nagovo
ril udeležence med ostalim i tudi 
predsednik države Janez Drnovšek. 
V nadaljevanju pa je sledilo preda
vanje uglednega Nobelovega nagra
jenca iz Švice o imunski zaščiti.

V imenu vseh sponzorjev (ki jih ni 
bilo malo) je udeležencem izrekel do
brodošlico naš predsednik uprave g. 
Matjaž Čačovič. Poudaril je pomen 
m ikrobiologije za živilsko industrijo 
in zaključil z besedami: Vaši uspehi 
so tudi naši uspehi.

Kongresa, ki so ga pripravili stro
kovnjaki Federacije evropskih m ikro
bioloških združenj (FEMS) in Sloven
skega mikrobiološkega društva, se 
je udeležilo preko 1300 znanstveni
kov iz 66 držav iz Evrope in ostalih 
delov sveta. Podali so pregled najno
vejših dogajanj na obsežnem pod

ročju mikrobiologije, od biotehno
logije in varnosti hrane (ki nas naj
bolj zanima), m ikrobne raznovrstno
sti, sodobnih diagnostičnih metod, 
razvoja novih antibiotikov in okolje
varstvene m ikrobiologije do nale
zljivih bolezni, o zbirkah kultur in ce
lo o bioterorizmu.

M. L.

ANI > SIM>NSOItSI III

Inovacijska dejavnost 
v Drogi in drugod

V okviru Gospodarske zbornice 
Slovenije je 10. junija potekala konfe
renca o invencijsko inovacijski dejav
nosti v podjetjih. Svoj pristop k 
vzpodbujanju inovativnosti zaposle
nih je prikazalo devet slovenskih 
podjetij iz različnih panog. S predsta
vitvijo našega sistema koristnih pred
logov ter vodenjem zaključne okrog
le mize smo se je udeležili tudi v 
Drogi.

Nekaj najpomembnejših ugotovi
tev: v zadnjih letih je opazen močan 
trend uvajanja organiziranega vzpod
bujanja inovativnosti zaposlenih, 
predvsem v uspešnih podjetjih. Pod
jetja po viharnem obdobju začetka in 
sredine devetdesetih let vidijo prilož
nost za nadaljnjo rast v razvoju inova
tivnega potenciala svojih zaposlenih. 
Pristopi podjetij so sicer nekoliko raz
lični. Vse več je timskega inovativne
ga dela (v delovnih skupinah), prena
šanja odgovornosti za vzpodbujanje 
inovativnosti na neposredne vodje, 
podjetja pa si na tem področju zasta
vljajo tudi zelo jasne cilje, tako na ni
voju celotnega podjetja kot posa
meznih organizacijskih enot.

P. F.

Kavovec
Kavovec začne cveteti po deževni 

dobi. Glede na čas cvetenja se določi 
čas obiranja. Ob ekvatorju pa so pod
ročja, kjer imajo dve sušni in dve mokri 
dobi na leto, kar pomeni, da kavovec 
rodi dvakrat letno. V takih primerih so 
na drevesu lahko istočasno cvetovi, 
zelene češnje in že zrele rdeče češnje. 
Običajno je potrebnih 7 do 9 mesecev, 
da se iz cveta razvije zrela rdeča 
češnja. (K.M.)

Kavovec v Drogini upravni stavbi le
tos cveti že drugič. Ali je mogoče, da 
so klimatske razmere na Droginih hod
nikih podobne ekvatorialnim? Vse je 
možno, saj za mokra obdobja poskrbi 
Bojana Vičič - "skrbnica kavovca".

junij julij 2003 nasgias



28 Drogin telegraf ★

"Otrokom nismo dolžni 
dati sreče, odgovorni smo 
za to , da se navdušijo za 
živjenje.”

Drogin Sklad za lokalno pokrovitelj
stvo in donatorstvo je denarna sred
stva namenil tudi programu Skupina 
za otroke - Murenčki, ki deluje v 
okviru Centra za socialno delo Koper, 
odgovorna nosilka pa je Mirjam Žni
darčič, dipl.soc.delavka. Zato so nas 
povabili na prisrčno predstavitev pro
grama in okroglo mizo, ki je potekala 
pod zgornjim naslovom.

Udeleženci smo prejeli zloženko, ki 
na simpatičen način prikazuje delova
nje skupine in vabi otroke, naj se 
vključijo vanjo. Tudi na Drogo niso po
zabili, saj so nas navedli kot pomemb
ne podpornike, kar so na predstavitvi 
tudi povedali in se nam zahvalili.

Osnovni namen in cilji programa 
so: povezovanje otrok v starosti od

Generacija' 93
Generacija, ki je pred desetim i le

ti maturirala na koprski gimnaziji, je 
okroglo obletnico slavnostno obele
žila. Uvodnega, svečanega dela v pro
storih Gimnazije Koper se je poleg 
sedanje ravnateljice ge. Munih in ta
kratnih razrednikov udeležil tudi slo
venski in primorski estradnik Slavko 
Ivančič, ki je s svojim edinstvenim ro
kersko hripavim glasom napolnil pro
store te pom em bne ustanove in z 
notami Gaudeamusa pospremil ma
turante v sproščeni večerni del v go
stilno Norbedo - Mulino. Zabava z ani
matorjem Guidom M erlotom  in DJ - 
jem Damjanom se je končala ob 
poznih jutranjih urah. Zahvaljujemo 
se sponzorjem, med katerimi je bila 
tudi Droga, ki so nam omogočili, da je 
bil program obletnice tako bogat.

V.R.

6 do 10 let iz socialno ogroženih dru
žin v skupino, kjer izven predšolskega 
in šolskega časa kreativno, konstruk
tivno in veselo preživljajo svoj prosti 
čas, se vsaj delno odmaknejo od tež
ke domače situacije, pridobivajo živ
ljenjske vrednote, se navajajo na sku
pinsko delo, pridobivajo samozavest 
ter druge pozitivne izkušnje, ki so po
membne pri odraščanju vsakega po
sameznika. Osnovno vodilo skupine 
je "Doživimo čim več lepega".

Na zloženko so napisali "Imej ve
liko srce zase in za druge1. Naj to 
velja tudi za nas, vsakega posamez
nika in za Drogo kot podjetje, ki lah
ko pomaga pri delovanju skupin, ki 
razvijajo pozitivno razmišljanje že pri 
najmlajših.

M. L.

&
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★ Naš dan 29

Naš dan 2003 
- lani generalka, 
letos uspešnica!

Čakajoč na začetek dogajanj.

Naš dan se je tudi letos začel v zgodnjih jutranjih urah 
s celo paleto aktivnosti, ki so povezovale in zabavale tako 
udeležence športnih iger kot tudi navijače.

Letošnja novost je bil DJ pod šotorom, ki je s svojo

Ples je star to liko  kot človeštvo.

glasbo spremljal aktivnosti in nabil ozračje z energijo. 
Igralo, plesalo in tekmovalo se je v ritmu glasbe.

Posebej za najmlajše navijače je bil postavljen oranž- 
no-rumeni šotor racmana Juniorja, v katerem so se otro
ci po maminih nasvetih skušali izogibati soncu. Pod okri
ljem animatorke Irene in njenih pomočnikov je bilo zanje 
organizirano tudi tekmovanje v risanju, kjer so najboljšim 
podelili nagrade. Risanje na papir je kasneje prešlo tudi 
na risanje tatoojev, ki so doživeli neverjetno povpraševa
nje. Vrsti pred Ireno ni bilo videti konca.

Za malo starejše, ampak samo tiste  najpogumnejše, 
pa se je odvijalo tekmovanje v polaganju rok (oz. braccio 
di ferro) za ženske in za moške. O zanimivih prizorih ne 
gre zgubljati besed, ker že slike povedo vse.

Prednost letošnje prireditve je bila vsekakor ta, da so 
vse aktivnosti potekale na istem mestu, kar nam je omo
gočilo druženje s sodelavci iz vseh športnih aktivnosti in 
spoznavanje sodelavcev iz vseh povezanih podjetij.

Sklenjene vezi (prijateljske in službene) iz jutranjega 
dela so se tako poznale tudi na večerni prireditvi.

Morda bo senca om ilila  tremo pred tekmo.

Kam pa kam, žogica?

CMCACROC A

OROCA

DROCA

Nogomet: zmagovalno moštvo iz Prištine.

V
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Kako bi prišla prav vzmet na zadnji p la ti!
________________________________________ J

Otroci se niso u tegnili dolgočasiti...

Kdo pravi, da "računa ln ika rji" niso nadarjeni za šport?

DROGA DROGA

Brez tekm ovalnosti ni rezultatov.

V senci je  bolj zdravo!

ki ji je čestital in nazdravil tudi naš predsednik uprave. 
Duet "Leteče flaše" nam je pokazal, kako se da preživeti 
čas za lonci in s kozarci na način, ki je vse prej kot dolgo
časen. Prizorišče so krasile izvirne dekoracije pod šoto
rom in na odru, vendar jih ni manjkalo niti na slastnem 
sadju.

Večer je nudil vsakomur nekaj: lep pogled, glasbo ali 
ples. Od vsega, kar je bilo na voljo, pa je letos prišla naj
bolj do izraza vesela družba, ki je presegla vse meje in 
ovire te r se skupaj zabavala. Izstopala je skupina, kjer 
smo vsi odvisni drug od drugega. Skupina Droga.

Lani, ko smo prvič praznovali dan celotne Skupine 
Droga, je bila generalka, letos lahko zagotovo trdim o, da 
smo bili priča uspešnici.

Pester večer se je začel s podelitvijo prisluženih na- 1 Vl̂ a encic
grad v jutranjem  delu, med katerimi nismo mogli spregle
dati letošnjih zmagovalcev v nogometu, ekipe iz Prištine,

'ST
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Otroci so se igra li po svoje, njihovi starši pa po svojeOdbojkarji se ogrevajo

DROCA MŽOŽA P B B  m

Že res, da prihaja jo  iz vroče M akedonije, toda senca je  le
Koliko golmanov pa imajo?

SGDC3...

Svetniški sij nad glavo ima sicer samo M anuela, toda z 
Dušanom in M arjanom  jo druži tenis.

Kdor lepo riše, zasluži tudi lepo nagrado!

V
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32 Naš dan ★

Organizatorji so b ili zares dom iselni pri izbiri tekm ovalnih 
veščin! Le pogle jte, kaj naredi enakopravnost!

Pogled iz varnega zavetja sence. No ja, moški od nekdaj radi merijo  moči!

Se smeje ali joka? Tri najboljše rokoborke.

nasgias junij julij 2003



★Naš dan 33

Vesel vrvež v odmoru med tekmama. Pa še "gasilska" za ekipo Nove tovarne.

Sodelavci iz Skopja nabirajo moči za nadaljevanje. "A  si ti vedel, da se tudi starejši cele ure igrajo?"

Tudi moški so se skušali e legantno zazibati v ritmu.
Prazna vreča ne sto ji pokonci; še manj pa igra nogomet in 
drugo.

V
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34 Naš dan ★

Ekipa iz Prištine je prejela zasluženo nagrado. Makedonci: Po napornem dnevu se prileže okrepčilo!

Tudi sivi panterji in pobarvane panterke niso m anjkali! Škljoc! - in sodelavci iz Gosada so ovekovečeni!

Tudi Logistika včasih m iruje...

%

Pri nobeni mizi ni manjkalo dobre vo lje !

V
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Odbojka

Temu pa očitno še ni b ilo  dovolj 
vroče!

Kuhanje je resna zadeva!

M ica si je  zakuhala tre tjo  nagrado v 
kulinarik i.

Odbojkaši Viva in Financ v boju

Številna udeležba dokazuje, da je 
odbojka v Drogi vedno bolj popularen 
šport. Letos se je za zmago potego
valo kar šest ekip.

Prijetno smo bili presenečeni nad 
fanti iz povezanega podjetja Vivo, 
d.o.o., ki so z borbeno igro prišli do 
najvišje stopničke. Vendar pohvale 
gredo tudi vsem ostalim, ki so se v 
tako vročem dopoldnevu borili za zma
go. Takoj za zmagovalci so se uvrstili 
odbojkaši ekipe Kvatro, katerim je sle
dila ekipa Baštardi.

Da je odbojka zelo priljubljen šport, 
dokazuje tudi dejstvo, da se je igra 
nadaljevala tudi po že zaključenem 
športnem programu in da so se v 
igro vključili tudi navijači. Zato upa
mo, da bo drugo leto zasedba še šte
vilčnejša.

Anamarija in Nataša

junij julij 2003 nasgias

Dobro ogrevanje je bistvo dobre igre



36 Naš dan ★
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Koprska Bonifika 
"zasončila" 
Roland Garros

Ja, vročina je bila res huda. A m i
sel na trpljenje, ki nas čaka, smo po
gumno pregnali in se v najbolj sonč
nih urah dneva podali na teniška igriš
ča. Saj tudi v Roland Garrosu igrajo 
ob enih popoldne!

Za tajnico turnirja je Marjan določil 
gospo Marušo Šinkovec, pošten žreb 
pa je 14 prijavljenih razdelil v dvojice.

Že po prvem odigranem krogu smo 
ugotovili, da bo hudoooo....in skraj
šali drugi in tretji krog z 9 na 7 od
igranih iger.

Ker je Dragan prepovedal izdaja
nje priljubljene štajerske pijače v čr
nih pločevinkah do časa kosila, nam 
ni preostalo drugega kot nalivanje s 
pregreto vodo. Umetnih stranišč ni
smo potrebovali, saj smo vse te les
ne tekočine sproti izločili.

Ja, še dobro, da smo igrali v dvoji
cah - tako je le bilo treba malo manj 
tekati kot pri “singlih". A veste, kako 
je, ko se zaradi vročine nad mrežo 
naredijo meglice in ne vidiš več, kje

leti žogica? (Izgovor tistih , ki so slabo 
igrali!)

Težko bi se odločila, ali bi uvršče
ne v polfinale štela med srečneže ali 
nesrečneže (trpljenje na soncu se je 
za nje nadaljevalo), a m islim , da so 
bili zadovoljni. Nekateri izpadli abso
lutni favoriti so bili seveda razoča
rani, a ne glede na ugoden ali neugo

den žreb na koncu vedno zmagajo 
najboljši. Po dveh hudih bojih proti 
odličnim  nasprotnikom sta Marjan Fi
šer in A leksander Sušelj osvojila 
prvo mesto. Aleksandru se je prvič 
posrečilo med dvojicami, Marjan pa 
je ponovil lanskoletno uvrstitev, to 
krat z drugim partnerjem.

Na drugem mestu sta pristala Boj
an Markič in Borut Planinšek, na tre t
jem pa Danilo Koštomaj in Sandro 
Markovič.

Pogumno smo se borili tudi vsi 
ostali - Vlado Drožina, Andrej Falež, 
Manuela Ferenčič Meden, predstav
nik naše hrvaške Droge Salko Ho
džič, Marko Novak, Dušan Poberaj, 
Emil Šmid in Marino Šuligoj.

Ob obilici drugih zanimivih šport
nih srečanj na Bonifiki smo žal ostali 
teniški igralci malo v senci (magari, 
da bi bila ta prava...). Množice navi
jačev s transparenti ni bilo, le občas
no so se v edini pravi senčki ob igriš
ču ustavili tudi priložnostni gledalci. 
Če jih seštejemo, bi vsekakor dose
gli povprečno število gledalcev slo
venske profi košarkarske in nogo
metne lige, tako da smo vseeno lah
ko zadovoljni z obiskom naših četve- 
robojev.

Hvalili smo se tako in tako - zelo 
tovariško - kar sami (od same ne
voščljivosti nad nasprotnikovo pote
zo ti pač ne preostane drugega kot 
to, da jo pohvališ). In se seveda od
ločili, da se najkasneje septembra 
spet spopademo med seboj.

Manuela Ferenčič Meden

fo togra fije

Jadran Rusjan in Armando Tul

Jojm ene, kako je padalo po rumenih žogicah!

Za oddih pa še košarka!

V
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Štorije iz PC Sol
Ali, po domače, kaj se je zgodilo 

v zadnjih dveh mesecih v PC Sol.

Zajel nas je vročinski val. Vroče je 
za umret. Kaj šele bo? Taka vročina ni 
podobna niti pasjemu življenju, saj v 
skladišču soli nimamo klimatizacije in 
se temperatura povzpne do 30 stopinj 
s skoraj 85% vlago, ki nas počasi suši.

Pa pojdimo po vrsti k dogodkom.
Ob cesti, ki vodi mimo skladišč soli 

na morski strani, so nam zunanji izva
jalci zarisali pešpot za pešce, ki pa jo 
večina ne upošteva. Sprehajalci hodijo 
vsevprek po cesti. Mogoče pa bi mo
rali možice, ki so narisani na tleh, nari
sati v več jezikih. No, upamo,da ne bo 
prišlo do kakšnih tragičnih nezgod, saj 
po tej cesti vozijo tudi viličarji in nakla- 
dači.

V maju smo tudi v PC Sol volili v 
svet delavcev. Na dan volitev je zadnji 
dan delala naša sodelavka Olivija 
Mezgec, po domače Dotoresa. Sedaj 
je na zasluženem dopustu pred odho
dom v penzjio. Sodelavci smo ji zadnji 
dan popestrili tako, da smo ji avtomo
bil zavili v folijo. Morala se je malo po
truditi, da se je lahko odpeljala domov. 
Upamo, da se bo v penziji imela lepo 
in aktivno in da ji ne bo dolgčas, saj je 
nedolgo od tega postala nona. Sode
lavci ji želimo veliko zdravja in počitka 
in da nas ne bi pozabila.

Volitve v svet delavcev. Denis Lukin 
voli.

Obiskala nas je tudi tovorna ladja 
“Sea Eagles" z jedilno soljo, tako da 
smo sedaj preskrbljeni do zime.

Vmes smo imeli tudi notranjo pre
sojo. Upamo, da je bila uspešna.

Pri nas poteka tudi letni remont. To 
pa je zgodba zase.

V glavnem smo imeli zelo pestra 
meseca. Ko bi vsaj vročina popustila. 
Ampak potem ne bi bilo poletja, zato 
naj bo kar vroče, kot se spodobi za ta 
letni čas. Saj drugače dopusti ne bodo 
to, kar bi morali biti.

Iz skladišča soli vam želimo obilo 
lepih dopustniških dni ter en vroč 40 
stopinjski pozdrav.

Tomaž Hribar

Za Naš glas je pomembna poza. 
Franco Petronio. Volilna kom isija  je
skrita.

Tako je izgledal paket presenečanja, ob njem lastnica a li bodoča penzionistka.

VLK

Barka Sea Eagles, ki je  pripelja la  polno jed ilne  soli in kup rje.

V
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38 Mi med seboj ★

Laboratorij bogatejši 
za mikrobiologa

"Pridi in predstavi našo novo so
delavko," me je nekega dne po te 
lefonu poklicala Bojana Tušnik. 
"Krasno," sem ji odgovorila in po
mislila, da sta rubriki Predstavlja
mo vam in Mi med seboj "vedno 
lačni".

Z Eriko Batagelj sva poklepetali v 
njenem novem delovnem okolju - v 
m ikrobiološkem laboratoriju.

Erika je univerzitetni diplomirani 
m ikrobiolog, saj je študij zaključila na 
Biotehniški fakulteti v Ljubljani. Do
ma je iz Kopra, natančneje z M arkov
ca. V Drogi je od letošnjega 1. aprila.

To pa ni njena prva služba.
Najprej se je zaposlila na Zavodu 

za zdravstveno varstvo v Kopru, kjer 
je opravila pripravništvo, nato pa je 
odšla v Maribor v komunalno podjet
je. Tam je zvedela nekaj več o čistil
nih napravah in se navzela štajerske
ga narečja. To so ji sicer najbližji so
delavci prve dni zaposlitve v Drogi 
očitali, z menoj pa je že govorila lepo 
"po dom ače".

Zanim a nas, kaj te je  zvabilo v
Maribor.
"Na Obali m ikrobiolog nima veliko 

možnosti za zaposlitev. Na Zavodu

sem končala pripravništvo in pridobi
la izkušnje z živili. Prošnjo za zaposli
tev sem poslala tudi v Drogo. Vendar 
takrat v Drogi niso potrebovali m ikro
biologov. Zaposliti sem se morala. 
Vztrajala sem in sedaj sem tu ."

Kaj meniš o novi zaposlitvi?
"B istvo dela m ikrobiologa v živil

ski industriji poznam. To so m ikro
biološke raziskave živil, vode, brisov, 
vhodnih surovin in izdelkov.

Sodelavci so super. Prvi teden mi 
je bilo najtežje znajti se po novi to 
varni. Veliko je novih obrazov.

Všeč mi je, da je tu delo timsko. 
Službe so med seboj povezane. Ta
koj sem ugotovila, da je Droga ureje
na firma. Ta občutek sem imela že 
ob prejemu pogodbe o delu.

V m ikrobiološkem laboratoriju nas 
je pet, jaz sem asistent. V začetku 
sem morala spoznati vsa dela: od 
sterilizacije, priprave materiala za de
lo in drugo. Če so bile sodelavke od
sotne pa sem morala poprijeti za vsa 
opravila, tudi Bojanina."

nasglas junij julij 2003

Si že prej poznala Drogine izdel
ke?
"Sem ! Riž Zlato polje, začimbe 

Maestro, Barcaffb, ča je.”

Kako si se počutila na dnevu
Droge?
"Dobro! Igrala sem odbojko. Dru

ženj bi moralo biti še veliko več. Več 
družabnih dni in iger, takih, ki bi se 
jih udeležili množično. Veliko nas je 
in smo v različnih oddelkih in na raz
ličnih lokacijah. Bojana me seznanja 
z organizacijo Droge, skozi delo spo
znavam Drogine izdelke, priložnost 
za spoznavanje sodelavcev pa je ma
lo. Morda le na m alici."

In kaj sporočaš sodelavcem?
"M o jim  najbližjim  sodelavcem  

sporočam, da se med njimi že od 
prvega dne zaposlitve počutim  zelo 
zelo dobro."

In kaj o Eriki m enijo sodelavci?
"Ivanka pravi, da je Erika dobro- 

voljček."

Majda Vlačič
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Spričevalo ECDL ponekod 
že pogoj za sprejem v službo

Kot članica Kluba tajnic in poslovnih sekretark Ormoža 
in okolice sem se februarja z veseljem odzvala povabilu 
Upravnega odbora, ki se je odločil organizirati do sedaj 
(tako finančno kot tudi časovno) najobsežnejše izobraže
vanje za pridobitev evropskega računalniškega spriče
vala - ECDL oziroma, kot ga mnogi že imenujejo, “vozni
škega izpita” za računalnik.

Gre za mednarodni projekt, ki že presega meje Evrope 
in se bo najverjetneje kmalu moral preimenovati iz evrop
skega v internacionalni. Izpitni centri so razpršeni po 
vsem svetu in so pod mednarodno kontrolo, za pozitiven 
rezultat pa morajo slušatelji doseči kar 80 odstotkov 
točk. To spričevalo obsega sedem modulov, ki vključuje
jo osnove informacijske tehnologije; upravljanje računal
nika in delo z datotekami; urejanje besedil; preglednice; 
podatkovne baze; predstavitve - pripravo gradiva za slu
šatelje; informacije in komunikacije - internet ter elek
tronsko pošto.

V klubu smo se odločile za štiri module, ki jih tajnice 
oziroma poslovne sekretarke dnevno potrebujemo pri 
svojem delu in sicer: za drugi, tretji, četri in sedmi modul, 
kar pomeni osnovni ECDL - program, svoje znanje pa lah
ko še nadgradimo z izpiti iz preostalih treh modulov. V 
Sloveniji taka mednarodna spričevala veljavo šele prido
bivajo, vendar so pri nekaterih (državnih službah) že med 
pogoji za zaposlitev.

Uvodni 40-urni seminar, na katerem smo obnavljale že 
pridobljeno znanje, smo pričele februarja na Osnovni šoli 
Velika Nedelja pod m entorstvom  g. Stanka Zamuda, na
daljevale in končale pa smo v izpitnem centru Ivanuša 
Contactum na Ptuju, kjer so nam povedali, da smo tečaj

z izpiti opravile v rekordnem času in dosegle kar 89-od- 
stotni uspeh, kar pri tako ostrih merilih, ki veljajo za pri
dobitev spričevala, ni preprosto.

Vesela in ponosna sem, ne samo zato, ker sem si pri
dobila spričevalo, ki velja v vseh evropskih državah, am
pak tudi zato, ker sem svoje znanje bogato nadgradila, za 
kar se moram naprej zahvaliti svojemu direktorju, ki ima 
vedno razumevanje in posluh za moje želje po udeležbi 
na takšnih in drugačnih izobraževanjih, nenazadnje pa se 
zahvaljujem svojemu podjetju, ki mi je izobraževanje 
omogočilo.

Marta Zorec

Čestitka

V vročih predpoletnih dneh smo v PC Zlato polje pri
dobili tri nove inženirje strojništva.

Šolanje na Višji strokovni šoli, smer strojništvo, so 
zaključili M irko Carič, Emilijo Gerlica in Marjan Samsa.

S študijem, ki je potekal pod okriljem Šolskega cen
tra Novo mesto, so začeli oktobra 2000. Ves čas so 
vestno obiskovali predavanja v Kopru, vaje pa opravljali 
v Novem mestu, v Postojni in na Srednji kovinarski šoli 
v Kopru. Opravili so seveda vse izpite in študij zaključili 
z zagovorom diplomske naloge ter svečano podelitvijo 
diplom, s katere je tudi fotografija.

Za dosežen uspeh jim  čestitamo.

Manuela Ferenčič Meden

Z leve: Em ilijo Gerlica, M irko Carič in M arjan Samsa
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Nasvidenje!
V življenju se nam kar naprej ne

kaj dogaja. Najprej se rodimo. Stvar 
ni enostavna, vendar jo kljub po
manjkanju izkušenj nekako izpelje
mo. Ker pa trda borba za prihod na 
svet v našem spominu hitro zbledi, 
se nam vse kasnejše odločitve v 
življenju zdijo dosti težje: izbira po
klica, iskanje prave poti v pragozdu 
političnih stališč in rodbinskih izro
čil, prva zaposlitev ter vse nasled
nje, vmes pa take in drugačne živ
ljenjske okoliščine - prijatelji, druži
na, delo in ob vsem tem  nabiranje 
izkušenj. Leta tečejo, učimo se iz 
preteklih dogodkov in skušamo do
seči nadzor nad prihodnjimi.

Potem pride dan, ko se moramo 
odločiti tudi o tem, kako bomo izkori
stili svojo človeško in zakonsko pravi
co do počitka. Kajti upokojitev je prav 
to: pravica do počitka, ko s svojim ča
som počnemo to, kar želimo (ali sko
raj). Približno štiri desetletja smo vklju
čeni v delovne proces na različnih 
področjih, ki so vsak zase nepogrešlji
va za nemoteno delovanje katerekoli 
družbe. V vsakem skupnem dobrem 
je delček naših osebnih zaslug. Teh 
zaslug večinoma ne moremo meriti in 
opredeliti, ker so vpletene v skupnih 
rezultatih, katerih ni moč zmeraj raz
členiti na posamezne elemente. Toda 
ostaja dejstvo, da niti najmanjši delček 
celote ne sme manjkati, če želimo, da 
bo popolna.

Ljudje pričakamo upokojitev z me
šanimi občutki. Navezani smo na so
delavce (razni nesporazumi so - v 
očeh zrelega človeka - samo ena od 
življenjskih resnic), radi imamo svoje 
delo; po drugi strani pa čutimo, da si 
želimo oddiha in da bomo mirnejši, če 
v naš vsakdanjik ne bo posegal na
tančno določen urnik dela. Vedeti mo
ramo, da naše znanje z umikom v po
koj ni izgubilo vrednosti: prenesli smo 
ga na druge, da bodo na njegovih te
meljih gradili dalje in ga iz leta v leto.

dopolnjevali; nič kar smo naredili, ni 
izpuhtelo, ostaja v vsem, kar bo raslo 
za nami in v generacijah zaposlenih, ki 
bodo sledile.

V času, ko smo pripravljali to šte 
vilko glasila, se je upokojilo kar 14 
naših sodelavcev: Ručna Jerica, 
Banovac Bazillika (obe na sliki), Turk 
Andela, Zudič Egidij, Mezgec Olivija, 
Čeh M encin Mira, Ujčuč M ilena, 
Mekiš Dragica (na sliki), Kreč Ana, 
T in to r Sretko, Radovac Vesna, 
Posavac Tanja, Šturm Antonija, Čurin 
Anica.

Niso prvi in edini v tem letu, toda 
povsem naključno je njihovo število 
tokrat nekoliko večje. Prav zato smo v 
uredništvu sklenili, da se ob tej 
priložnosti njim in vsem drugim 
upokojence, včerajšnjim in jutrišnjim, 
toplo zahvalimo za vse, kar so nam 
nudili. In naj nihče ne pozabi: resda 
zapuščajo vrste Droginih zaposlenih, 
toda njihovo delo in doprinos ostajata 
zapisana v Droginih uspehih. Ve
selimo se trenutkov, ko se bomo 
srečevali (vsaj na droginih "feštah”, če 
že ne tudi drugod) in se pogovarjali o 
novih dosežkih podjetja, katerega so 
pomagali graditi. Hvala vam torej in 
nasvidenje!

Uredniški odbor

Kreč Ana zapušča Gosad
Zasluženi pokoj je tu. Komaj je ča

kala, da se ji to uresniči. Na vpra
šanje, kako sedaj gleda na vso pre
živeto delovno dobo v Droga PC Go
sad Središče ob Dravi od leta 1974, 
je rekla, da je bilo zelo, zelo naporno, 
da so se pogoji zelo izboljšali, saj ve
liko prej ročnega dela sedaj opravijo 
stroji. In da želi vsem bodočim, da 
dočakajo redne upokojitve v PC Go- 
sad-u, kot jo je ona. To pomeni, da 
naj vsi skrbijo za obstoj Gosad-a, pred
vsem pa še direktor g. Prosnik An
ton, ki ga je do sedaj že to liko let do
bro vodil.

Danica Krajnc
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Sladoled po deset, 
kdor ga kupi se zastrupi...

Zgornja izštevanka je najverjetne
je še iz časov, ko je bilo zaradi m ikro
bioloških okužb res veliko zastrupi
tev s sladoledom. S sodobnim nači
nom proizvodnje in predvsem s so
dobno hladilno tehnikov zastrupitev 
seveda ne bi smelo biti, a previdnost 
nikoli ni odveč.

Kaj je sladoled in kako ga 
proizvajajo ?

Slovenska definicija sladoleda, ki 
jo vsebuje Pravilnik o mleku in m leč
nih izdelkih, pravi naslednje:

Sladoled in zamrznjeni deserti se 
izdelujejo iz emulzije maščobe in be
ljakovin z dodatkom sladkorja in dru
gih dodatnih sestavin in snovi za bar
vo, aromo in za emulgiranje sestavin 
oziroma za stabilizacijo sistema ali iz 
mešanice sladkorja in vode z drugim i

dodatnimi sestavinami in snovmi. Po
tem ko se dodajo vse osnovne in do
datne sestavine ter snovi, se meša
nici vpiha zrak ob istočasnem pod- 
hlajevanju.

Sladoled je torej pena - tekočina, 
polna vpihanega zraka. Zračni me
hurčki v sladoledu so veliki od 5 do 
150 mikronov (tisočink milimetra), ob
dani pa so s plastjo maščobe, belja
kovin in kristalčkov ledu, katere de
belina je približno 12 m ilim ikronov. 
Industrijska proizvodnja sladoleda 
poteka tako, da fazi mešanja sesta
vin po recepturi sledi pasterizacija 
(zmes doseže tem peraturo 88° C za 
35 sekund, s tem  uničijo vse m ikro
organizme), nato pa hitro ohlajanje 
na 4° C. Najpomembnejša je faza zo
renja: od 4 ur do 2 dni potrebuje vo
da, da se veže z ostalim i komponen
tami. Zdaj manjka samo še zrak. Ta

se vpihuje med fazo stepanja z isto
časnim ohlajevanjem. Glede na koli
čino vpihanega zraka dobi sladoled 
svoje značilnosti. Slovenski pravilnik 
predpisuje količino zraka od 30 pa 
vse do 120% glede na vrsto sladole
da. Sledi "oblikovanje" sladoleda (kor
neti, palčke in podobno). Končna tem 
peratura, pri kateri shranjujejo slado
led do odpreme, je okrog -30° C.

Osnovne sestavine sladoleda so: 
mlečna maščoba (vpliva na okus, 
aromo, gladko strukturo in čvrstost 
izdelka);
suha snov mleka (vsebuje beljako
vine, mlečni sladkor in minerale); 
dodani sladkor;
stabilizatorji (do 0,4%) (poskrbijo 
za smetanast okus; včasih so v ta 
namen uporabljali želatino, danes 
pa polisaharide);
emulgatorji (do 0,25%) (to so ma
ščobe rastlinskega ali živalskega 
izvora; v tradicionalnih receptih za 
sladoled se kot emulgator uporab
lja jajčni rumenjak)
Sladoled lahko pripravimo tudi sa

mi doma iz mleka ali smetane, slad
korja, dodatkov za željeni okus in jajč
nega rumanjaka, ki ga dodamo na
m esto emulgatorja. V ta namen so 
priporočljivi gospodinjski aparati za 
pripravo sladoleda, saj je na ta način 
pripravljen domači sladoled po kako
vosti izdelave podoben industrijske
mu (hitro zamrznjen, majhni kristali). 
Struktura sladoleda je odvisna od po
stopka izdelave in s tem  od vsebno
sti zračnih mehurčkov ter velikosti

f maščobe sladkor jajca
Mlečni sladoled m in.2,5% min. 14% najmanj 3 rumenjaki/kg sladoleda
Krem sladoled m in.8% min. 14% najmanj 5 rumenjakov/kg sladoleda
Zamrznjeni deserti m lečne sestavine so delno ali v celoti nadomeščene z drugim i sestavinami

• M lečni desert 3 rumenjaki/kq
• Sadni desert m in .20% sladkorja in min. 5%sadja
• Aromatizirani desert Namesto sadja je dodana naravna sadna aroma.
•  Vodni desert aromatizirana in obarvana vodna raztopina sladkorja J

V
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kristalov ledu. Na njihovo velikost vpli
va hitrost zamrzovanja sladoledne ma
se, pomembno je, da masa čim hitre
je zamrzne na temperaturo -24° C.

Hranilna vrednost slado
leda

Zaradi visoke energijske vrednosti 
uvrščamo sladoled v sam vrh pre
hranske piramide - med živila z veliko 
maščob in sladkorja, ki jih moramo 
uživati v zmernih količinah.

Dodano mleko zagotavlja bogat vir 
kalcija in fosforja, vsebuje pa tudi 
številne vitamine (A, B1, B12, C, D, 
E, K), ki so potrebni organizmu še 
posebej v obdobju odraščanja. Torej 
je mlečni sladoled idealen dodatek 
otroški prehrani.

Sladoled ima res veliko kalorij, a 
presenetljivo mnogo manj od ostalih 
sladkarij (primerjava za 100 g živila): 

kremni sladoled 200 kcal; 
sladoled Twix 388 kcal; 
navadni piškoti 520 kcal; 
merendina z marmelado 450 kcal; 
čokolada 570 kcal.

Zgodovina sladoleda

Arabci, Grki, Rimljani in Kitajci, vsi 
trdijo, da so izumili sladoled oziroma 
sorbet. Najverjetneje pa običaj hlaje
nja sladkih jedi z ledom in snegom 
lahko pripišemo Kitajcem. Najstarejši 
zapis o obstoju nečesa, podobnega 
sladoledu, sega v obdobje Tangov 
leta 618-697. Kitajski kralj Tang je imel 
med svojim osebjem 94 ljudi, ki so iz
delovali "sladoled" iz mleka, moke in 
kafre. S Kitajske se je običaj razširil 
na zahod, kjer je iz naziva "sharba" na
stal sorbet oziroma ledena pijača.

Največja težava pri proizvodnji sla
doleda je bilo seveda pomanjkanje le
du. Bogataši so na svojih posestvih 
gradili ledenice, v katerih so shranje

vali led, "nabran" v zimskih mesecih 
na jezerih in rekah. Led je tako shra
njen počakal do poletja, ko so ga upo
rabljali za hlajenje pijač, izdelavo le
denih sladoledov (zmrznjena voda) in 
sladoledov. Tehniko izdelovanja krem
nih sladoledov z rumenjaki so razvili 
Francozi šele sredi 18. stoletja. V 19. 
stoletju so v Evropo vozili led iz Nor
veške, Kanade in Amerike, a so ga še 
vedno hranili v ledenicah. Šele izum 
hlajenja s pomočjo elektrike ali plina 
je omogočil pravi razcvet industrije 
sladoleda.

Kornet - najbolj okolju prijazna obli
ka pakiranja hrane - je baje nastal leta 
1904 na svetovni razstavi v St. Loui
su. Neki Sirijec je imel stojnico z vaf
lji, ki je stala poleg stojnice s sladole
dom. Ko je sladoledarju zmanjkalo 
posodic za sladoled, se je njegov so
sed spomnil, da bi lahko sladoled po
nudili v zvitem vaflju. In rojen je bil 
kornet. Pred tem  so sladoled proda
jali tako, da so ga zavili v povoščen 
papir in ga imenovali "hokey pokey", 
ki baje izvira iz italijanskega besedne 
zveze “ecco un poco".

V Sloveniji so začeli industrijsko 
izdelovati sladoled leta 1957, že leto 
zatem se je v Ljubljanskih mlekarnah 
rodila Lučka , ki je bila prvi slovenski 
industrijsko izdelan sladoled na palč
ki. Že v prvem letu so izdelali 199.589 
kilogramov tega še danes zelo prilju
bljenega sladoleda.

Sladoledne zanimivosti

Okusi sladoleda so različni - od kla
sične čokolade in sadja pa vse do 
gorgonzole, rožmarina in žafrana. 
Sladoled se ne sme prehitro stopi
ti. Zato je palčka v sladoledu ved
no lesena - ima manjšo prevod
nost in s tem  preprečuje, da bi to 
plota roke dosegla sladoled in ga 
stopila.

Sestava sladoleda, ki ga kupimo in 
takoj poližemo v slaščičarni, je 
drugačna od tistega, ki ga kupimo 
v trgovini za domačo rabo - ta mo
ra omogočati transport do doma. 
Kljub tem u da sta oba sladoleda 
enakega okusa, vsebuje sladoled, 
ki ga kupimo v trgovini, večjo koli
čino maščob, s tem  sladoled sta
bilizirajo in zmanjšajo term ični šok 
pri transportu.
Površina sladoleda, ki je v stiku z 
zrakom, mora biti čim manjša, plast 
čokolade na sladoledu služi tudi za 
izolacijo.
Pri največjem italijanskem proizva
jalcu sladoledov Sammontana po
rabijo dnevno za proizvodnjo sla
doledov 130 ton vode, 31 ton 
sladkorja, 27 ton glukoznega siru
pa, 11 ton mleka v prahu, 7 ton 
kakava in 1 tono jajc v prahu. 
Največji sladoledni požeruhi so 
Američani in Novozelandci, ki po
jejo več kot 20 litrov sladoleda let
no na prebivalca. V Evropi so naj
večji porabniki sladoleda Skandi
navci, nekoliko skromnejši so Ita
lijani z 8 litri na prebivalca, bolj na 
repu smo Slovenci, ki poližemo 
samo 4 litre sladoleda na leto.
V poletnih mesecih je sladoled 
manj nevaren za boleče grlo kot 
hladne pijače, ki jih pijemo v ve li
kih požirkih. Sladoled se liže poča
si in se v ustih segreje.

Manuela Ferenčič M eden
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Dve meji, 
eno prijateljstvo

Prijateljstvo, dolgo štiriindvajset 
let! Rodilo se je med vzdrževalci 
strojev obrata Podravke v Umagu 
in tistim i v Drogi - obratu Začimba.
Bilo je davnega leta 1979. Fantje so, 
kot smo že večkrat zapisali, med se
boj sodelovali tako, da so si izposo
jali rezervne dele pakirnih strojev in 
tudi drugače - s posredovanjem zna
nja in izkušenj.

In ker dobro poslovno sodelovanje 
prinese potrebo po druženju izven to
varniških plotov, so se tudi naši fant
je pomerili, kako drugače kot v nogo
metu. Iskrenega prijateljstva ni preki
nila nova država kot tudi ne meja, ki 
ločuje Hrvatsko in Slovenijo. Nasprot
no. Prijateljstvo se širi med druge so
delavce in družinske člane. V svetu 
neprijaznih dogodkov, ki smo jim  do
mala vsak dan priča, je primer Po
dravke in Droge zgleden človeški pri
mer sožitja med ljudmi.

V odsotnosti direktorja Podravke, 
g. Milisava Manjiča, je g. Slunski po
zdravil vse prisotne in vse zaposlene 
v Drogi. Zaželel je uspehov pri delu, 
sodelovanja in prijateljstva še dalje in 
čestital vsem, ker kljub dvema meja
ma ostajamo prijatelji!

Sergio Tončetič je opravičil odsot
nost direktorja PC NT iz Droge, g. 
Roberta Ferka, in izrazil dobre želje 
za prihodnje čase. Obenem se je po
šalil, da je Droga z rezultatom nogo
metne tekme 7 : 4 za Podravko bila 
nekoliko radodarna...., pa vseeno če
stitke boljšim !

Dragica M ekiš
besedilo in slika

Z leve proti desni: Ljubica Činkl, zaupnica sindikata v DROGI - PC NT, Sergio
Tončetič, vodja vzdrževanja v DROGI - PC NT, Bruno Gei - glavni organizator srečanja 
na te j strani Dragonje, in Ivan Slunski, PODRAVKA Umag.

Nobeno pero vam ne bo opisalo veselja  in dobre volje  p rija te ljev  Droge in Podravke, 
zato si og le jte  posnetek, ki ve liko več pove...

Udeleženci p rija te ljske  nogometne tekme si vsako leto izmenjajo tr i pokale: za prvo 
mesto, za drugo mesto in prehodni pokal. PODRAVČANI imajo svojega trenerja, to je 
g. M arvie Radin, prvi z desne strani, im ajo kapetana ekipe g. Bojana Jašareviča, prvi 
z leve in organizatorja, ki je  že dolga leta Dordo Tomažič. (S istem atično delo - dobri 
uspehi (7:4) najverjetneje  ni šlo za radodarnost DROGE, op.p.)
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Doživeti Pariz

Razkošni Versailles

Na pot smo odšli majsko popol
dne, polni pričakovanj. Bilo je neko
liko tesno ob misli, da bomo noč 
preživeli v avtobusu... Smo pa dro- 
govci tega že vajeni in zjutraj smo 
bili čili in veseli, priznati pa mora
mo, da tudi po zaslugi naše Soke, 
ki je skrbela, da smo vsake tri ure 
deset minut telovadili v ravni vrsti, 
ob avtobusu!

Mnogi, ki še niso bili v Parizu, sa
njajo o tem , da ga nekoč obiščejo. 
Upravičeno. Sanje se nadaljujejo 
tudi v Parizu. Ker je mesto sanjsko. 
Velemesto, v katerem se vsako
dnevno zadržuje deset milijonov 
ljudi, od katerih je le dva milijona 
stalnih prebivalcev - ostali so turisti 
in poslovni ljudje - torej ta Pariz, 
ponuja prekrasne vedute, razgled
ne točke, ko samo gledate in naprej 
sanjate...

Simbol Pariza je nedvomno Eiffe- 
lov stolp. Zgrajen je bil leta 1889, v 
času industrijske revolucije, v obdob
ju splošnega družbenega razvoja, še 
posebej znanosti. Stolp je visok 320

Eiffe lov sto lp  - simbol Pariza

m etrov in sestavljen iz petnajst tisoč 
kovinskih delov sestavljenih v eno ce
loto. Avtor veličastnega stolpa, ki se 
dviga nad vsemi ostalim i stavbami v 
Parizu, je arhitekt Gustav Eiffel.

In ravno Eiffelov stolp je bil naš 
prvi stik s Parizom. Povzpeli smo se 
v višino, do zadnjega metra in se raz
gledovali...

Pariz je zgodovinsko mesto. Je 
večna priča zgodovinskih dogodkov, 
ki so spremenili mnoge smeri člo
veštva na poti v prihodnost... Bivali
šča kraljev in revolucionarjev, um et
nikov vseh zvrsti, predvsem slikar
jev, pesnikov, pisateljev.... Pariz ne
koč in danes daje ustvarjalno moč 
umetnikom, ki iščejo sebe in najdejo 
umetnine, ki bi morale biti vodilo 
človeštvu na poti iz sedanje krize... 
Sena, reka skozi Pariz, pa tiho teče in 
molči. Še dobro da je tako, sicer bi 
zvedeli še marsikaj, kar človeštvu ne 
bi bilo v ponos. Mnoge prekrasne 
stavbe so bile namreč zgrajene z ve
likim i napori in človeškim i žrtvami.

Muzej Dome des Invalides vam 
bodo Parižani vedno pokazali. Nanj 
so izredno ponosni. Upravičeno. Gre 
za vojaško šolo, vojaški muzej in ho- 
te l-dom  vojaških vojnih invalidov. 
Zgraditi ga je dal sloviti in razvpiti 
francoski kralj Ludvik XIV, imenovan

tudi Sončni kralj. V tej vojaški šoli so 
se lahko šolali tudi najbolj revni 
državljani. Danes je v njem vojaški 
muzej in tukaj počiva Napoleon  
Bonaparte. Le-ta je še dandanes 
spoštovan vojskovodja, ki ni le osva
jal sveta, pač pa je narodom dajal 
preporod, na prim er šolanje prebi
valstva. Tudi Slovenci smo mu za 
slednje lahko hvaležni. V Dome des 
Invalides je še vedno nastanjeno 
manjše število vojaških vojnih invali
dov, med katerim i najdemo borce 
prve svetovne vojne. Neverjetna je 
ljubezen Parižanov do tega objekta, 
ki ima tudi izredno lepo urejeno oko
lico, saj se parki in zelenice raz
prostirajo daleč pred samo stavbo.

V slovitem  francoskem  muzeju 
Louvre je doslej našlo svoje mesto 
približno 400.000 umetnin. Že od le
ta 1200 so jih zbirali državni voditelji, 
kralji in kraljice med katerim i imajo 
največ zaslug Caterina de Medici, 
vdova kralja Henrika II, ki je bila itali
janskega rodu in je Francozom prine
sla mnoge napredne preobrate. M u
zej Louvre je doživljal vzpone in pad
ce tako v izgradnji kot v vsebini. Pri
zanesle mu niso niti številne vojne, 
vendar je zmagala ljubezen do lepe
ga, do um etnosti. Za Louvre sta iz
redno zaslužna kralja Ludvik XIII. in
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Katedrala Notre Dame - nema priča 
dogodkov, ki so vodili usode naroda.

XIV., velika ljubitelja umetnosti. M u
zej Louvre je za javnost odprl vrata 
leta 1793 in odtlej so vanj vstopili m i
lijoni ljudi, med njimi tudi naša sku
pinica...

Brez dvoma svetovno najbolj zna
no likovno um etnino Mona Liso, je 
naslikal italijanski slikar in znanstve
nik Lenardo da Vinci. Mlada ženska 
je živela v Firenzah, poročena pa je 
bila z Francescom del Giocondom, 
znanim in uspešnim  trgovcem  s svi
lo. Leonardo je po naključju zašel v 
njihovo družino te r se lotil slikanja. 
Po nekaterih virih je to sliko upo
dabljal celih sedem najst let. Nosil jo 
je s seboj in z njo zašel tudi v Pariz, 
kjer je ostala. Viri pravijo tudi, da 
M ona Lisa dokončane slike ni nikoli 
videla (beri knjigo M ona Lisa, op.p.)

Sicer pa so o tej sliki um etniki s 
celega sveta povedali že - vse. Z 
vseh vidikov, um etniškega, filozo f
skega, psihološkega .... V Louvru  je 
polno dvoran, hodnikov, galerij. In 
ko boste tam, poglejte v smer, kjer 
je največ ljudi, tam je M ona Lisa, k 
njej najprej h itijo  množice - in mi,

drogovci, nismo bili izjeme!
Ob spominih na kadedralo Notre 

Dame mi spomin nehote beži k naši 
odlični vodički, Mateji. Nikoli ne bom 
pozabila, s kakšno ljubeznijo, zna
njem in občudovanjem nam je pripo
vedovala o zgodovinskem nastaja
nju, v Evropi gotovo največjega 
krščanskega verskega hrama. Člo
veške žrtve so bile neštete. Z vozovi 
so jih odvažali ponoči, naskrivaj. 
Umirali so zaradi nečloveških 
naporov pri gradnji, zaradi bolezni.

Tako zunanjost kot notranjost ka
tedrale nudi veliko bogastva. Portali, 
stebri, poslikave na oknih, oltarji... 
Povzpeli smo se tudi na vrh, približno 
600 stopnic! Malenkost. In z vrha 
smo občudovali Pariz, o katerem be
seda ravno tako ne pove dovolj... 
Pariz je treba doživeti!

Za gasilsko fo tografijo  smo se od
ločili v mondenem, pariškem M an
hattnu, kot mu pravijo. Stolpnice, 
zgradbe, vse v steklu, vse v funkciji 
svetovnega gospodarstva, trgovine, 
bančništva... ne več ne manj kot 
40.000 pisarn v tem  delu Pariza. In 
če smo doslej občudovali preteklost, 
smo tukaj občudovali sedanjost, zna
nje in sposobnost današnjega člove
ka, vključno s tem, da so se Francozi 
po 11. septembru močno bali za te 
stolpnice... to pa je tudi naša real
nost!

drogovci, ki smo že bili na grado
vih Ludvika Bavarskega in na Duna
ju, v Schoenbrunnu, smo od kraljev
skega stanovanja Ludvika XIV. v 
Versaillesu pričakovali nekaj več... 
saj so bili imenovani gradovi zgrajeni 
po vzorcu dvorca Ludvika, sončnega 
kralja. Kralj Ludvik XIV. se je v Ver
sailles preselil iz Pariza z vso vladno 
garnituro leta 1682. Sončni kralj, 
Ludvik XIV. je tukaj tudi umrl leta 
1715. Zgodovinski viri pravijo, da je 
bil Ludvik kralj, ki je življenje zajemal 
z "veliko žlico" in da je bil, za svoje

podložnike dobrohoten, prijazen in 
nikakor ne krut vladar.

Okoli kraljevega dvorca Versaille
sa se razprostirajo grajski vrtovi v ve
likosti stotih hektarjev. Urejeni so v 
strogi geometrijski liniji, kar pa ne 
daje videza monotonosti. Nasprotno. 
Kipi, gozdički, livade, fontane z vodo
meti so nameščeni vsepovsod, v 
ravnih linijah. Po tem  vzorcu so ure
jeni vsi parki v Franciji..

V nedeljo popoldne, natančno ob 
16. uri, po vseh prostranih grajskih 
vrtovih zadoni veličastna klasična 
glasba in s čarom bivanja te r doživ
ljanja lepega dušo napolnita  do 
vrha, komur je dano, da je ravno 
takrat tam, v grajskih vrtovih Ver
saillesa. In nam, sodelavcem in pri
ja te ljem  drogovcem , je bilo dano. V 
nedeljo, 25.5 .2003, na pom ladni 
dan m ladosti.

Dragica M ekiš 
besedilo in slika

Udeleženci izleta v Pariz se želi
jo Dragici Mekiš izrecno zahvaliti 
za brezhibno organizacijo poti in 

postankov ter za neštete malen
kosti, ki so v skupnem seštevku 
ustvarile izjemno prijetno vzdušje 

in počutje izletnikov.
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Na srečnih otokih brezskrbnega življenja
(Nadaljevanje in konec)

Svoboden pole t preko valov...

Na Zelenortskih otokih sem preživel 
dva tedna.

Najprej naj omenim, da Zelenortskih 
otokov nisem izbral po naključju, am
pak zato, ker na enem od njih živi moj 
brat, ki se ukvarja s surfanjem oziroma 
deskanjem. Zaposlen je v enem od 
tamkajšnjih deskarskih klubov. Zeleno- 
rtski otoki so dobro znani profesional
nim in amaterskim deskarjem z vsega 
sveta zaradi vetra, ki le redkokdaj zata
ji, dobrih valov in kristalno čistega mor
ja. V tem morju najdemo seveda tudi 
strah vzbujajoče morske pse, ki pa se 
zaradi obilice rib, ki predstavljajo bist

veno boljšo in okusnejšo hrano v pri
merjavi s človeškim mesom, za ljudi 
sploh ne zmenijo. Res je tudi, da so 
morski psi aktivni samo ponoči, čez 
dan pa spijo na morskem dnu.

Turistom so tu na voljo številne 
športne aktivnosti, od vseh vodnih 
športov do trekking kolesarjenja in pri
znanega vsakoletnega tekaškega 150- 
kilometerskega ultramaratona. Zgodo
vinskih znamenitosti tukaj ni. Ena iz
med večjih zanimivosti so razbitine lad
je Cabo Santa Maria, ki je nasedla na 
peščeno plažo v sedemdesetih letih.

Ker sam nisem najbolj zagret šport
nik, sem izbral oddih po sistemu "pa
met na pašo". Cele dneve sem bolj ali 
manj poležaval ali pa se sprehajal in 
spoznaval domačine in njihovo življe
nje. Priznati moram, da sem se uspel 
zelo hitro prilagoditi ritmu tamkajšnje
ga življenja, katero poteka zelo zelo 
počasi. Nihče se za nič ne razburja in 
čas sploh nima nobene teže. Živi se 
skrajno umirjeno, brez skrbi kaj bo pri
nesel jutrišnji dan. Zaradi vsega opisa
nega lahko sami zaključimo zakaj do
mačini sploh ne poznajo pri nas najpo
gostejših bolezni. Najhuje, kar se ti

Tak je Sail Rei s p tič je  perspektive.

Ob koncu lepega dne pa še zvrhana žlica zabave v surf clubu.

lahko zgodi, je kak prehlad ali pa po
škodba, do katere pride zaradi lastne 
nepazljivosti.

Naj zaključim: Zelenortske otoke 
toplo priporočam vsem, ki so siti 
stresnega življenja, kateremu smo 
podrejeni pri nas. Edina resnična ne
varnost, ki vas lahko "do le ti" je ta, da 
tam "spustite svoje sidro" in se ne 
želite več vrniti v domače kraje.

Armando Tul
besedilo in slika
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Počitniška potepanja 
s knjigo in po knjigi

Končno se približujejo počitnice, 
dopusti in z njimi čas, ko bomo lah
ko tudi knjigam namenili nekaj več 
pozornosti. Saj vemo, da je knjiga 
dobra prijateljica, ki nas nikoli ne 
zapusti in nam lahko dela družbo 
kjerkoli. Velikokrat pa nam lahko 
tudi pomaga in prav knjige, ki nam 
lahko pomagajo pri izbiri počitnic 
ali načrtovanju izletov, bom pred
stavila v tem  članku.

Kam na počitnice? Na morje, v go
re, v Slovenijo ali v tujino, morda v 
zdravilišče... Na izbiro imamo res ne
šteto možnosti. In prav je, da se o ci
lju naših počitnic pozanimamo že 
prej. Prav koristni so številni vodiči, 
ki jih ponujajo slovenske knjigarne. 
Za potovanja v tujino so na voljo šte
vilni turističn i vodiči v angleščini in 
italijanščini, vse več pa je tudi tu ri
stičnih vodičev v slovenskem jeziku, 
predvsem za kraje, ki jih Slovenci 
bolj pogosto obiskujemo. Tako bomo 
lahko o Franciji, Škotski, Italiji, Grčiji, 
Benetkah, Parizu, Dunaju... prebirali 
vodiče tudi v slovenščini.

Za kratke ali daljše počitnice je za
nim iva tudi S lovenija. Prepričana 
sem, da je še mnogo čudovitih kotič
kov, ki jih povprečni popotniki še ni
smo odkrili. Pri tem  nam lahko po
maga knjiga Slovenija, turistični 
vodnik, ki je res malce bolj zajetna in 
zato tudi dražja, vendar je knjiga, ki 
jo lahko vozimo s seboj v avtomobilu 
in nas bo zagotovo opozorila na naj
bolj zanimive naravne in kulturne zna
menitosti številnih slovenskih krajev. 
S pomočjo te knjige, si lahko za
črtamo tudi pot našega potovanja po 
Sloveniji. Bogato opremljena knjiga 
ima namreč več kot 1600 fotografija
mi, načrti in tlorisi krajev, kulturnih in 
naravnih znamenitost ter spom eni
kov. Zraven sodi še knjiga Slovenija, 
turistični atlas, ki je tudi po velikosti 
takšna, da jo lahko vzamemo s se

boj. V njej je Slovenija prvič pred
stavljena v zelo preglednem merilu 
1: 100 000. Pomembno je tudi, da je 
zračne razdalje zelo preprosto izraču
nati, saj centim eter na zemljevidu 
ustreza kilometru v naravi. Dopolnju
jejo jo tudi številni mestni načrti in 
pogosto iskani turističn i podatki.

Ti dve knjigi prideta še kako prav 
kolesarjem, ki pa imajo tudi čisto 
svojo knjigo Veliki kolesarski vo
dnik po Sloveniji. V tem  vodniku je 
opisanih 72 kolesarskih tur in izletov 
po vsej S loveniji. Barvni re liefn i 
zem ljevidi in natančni opisi om o
gočajo lahko orientacijo, fotografije 
pa verno predstavijo izbrano pot in 
pokrajino. Vsakemu ljubitelju kole
sarjenja bo knjiga koristen pripo
moček pri načrtovanju kolesarskih 
iz letov in spoznavanju drugačne, 
manj znane Slovenije.

Zelo uporabne so tudi, zdaj že tri 
knjige, z naslovom Lep dan kliče. V 
njih nas avtor popelje na izlete po 
manj znanih, a nič kaj manj privlačnih 
slovenskih krajih in turističnih toč
kah. Prednost daje naravnim zname
nitostim  in krajem, ki niso tako obi
skani. Opisani izleti so primerni za 
družine z majhnimi otroki, za invalide 
in starejše ljudi pa tudi za tis te  bolj 
izkušene popotnike, kolesarje in pla
nince. Zanimivo je, da je avtor pom i
slil tudi na tiste, ki se na izlete od
pravljajo z vlakom.

Še bolj pohodniški sta knjigi Na
ravne znamenitosti Slovenije in Z 
otroki v gore. V prvi knjigi je zbranih 
60 izletov, pester izbor ciljev pa 
omogoča številne izletniške možno
sti čez vse leto.Večina izletov je dve- 
do triurnih, nekaj pa je tudi takih, ki 
nas popeljejo v sredogorje ali visoko
gorje. Posebnost vodnika je, da sta v 
njem združena vsebinska predstavi
tev cilja izleta in vodniški del.

Knjiga Z otroki v gore je namenje
na vsem, ki bi radi lepoto gora in na
rave delili z otroki ali pa se tudi brez 
njih podali na lažji izlet. Kratke zgod
bice, zanimivosti, legende in pesm i
ce, ki se navezujejo na posamezne 
izlete so sproščujoče dopolnilo tej 
zanimivi knjigi.

Tudi v Istri je veliko zanimivih kra
jev, ki si jih velja ogledati. Nanje nas 
opozarja vodnik Slovenska Istra, Či
čarija, Brkini in Kras Zraven sodi 
tudi zemljevid, ki nam bo olajšal 
popotovanje po teh krajih.

Za vse, ki bi radi pogledali malo v 
preteklost je na voljo knjiga Draga 
Parenzana. Gre za knjigo v kateri so 
zbrani spomini, slike in dokumenti o 
železniški progi med Trstom in Pore
čem. Knjigi je dodan zemljevid Pore- 
čanka Pot zdravja in prijateljstva, ki 
nas vodi po urejeni poti skozi kraje in 
trasi, po kateri je vodila železniška 
proga.

Knjig je veliko in idej za počitniška 
potepanja prav tako. Izberimo si pra
vo in naj bodo to naše najboljše po
čitnice. Tudi doma je lepo.

Lilijana Hrvatin
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V

Zakaj prodati apartmaje 
v Bovcu in Maredi? Razpis

Droga, d. d., je gospodarska druž
ba, ki zgledno skrbi za ugodne po
goje počitnikovanja zaposlenih. V 
zadnjem desetletju, ko tudi v Drogi 
niso le "rožice cvetele", je družba 
kljub tem u obdržala in sproti skrbe
la za investicijsko vzdrževanje vseh 
dvanajstih počitniških apartmajev - 
treh v Maredi pri Novem gradu, šti
rih v Loparih na otoku Lošinju in 
petih v Kaninski vasi v Bovcu. 
Apartmaji so bili kupljeni v letih 
1984 in 1985 iz sredstev sklada skup
ne porabe, ki je bil takrat zakonsko 
obvezujoč ravno za nakup stano
vanj in počitniških objektov. V ta 
sklad smo zaposleni nekaj let od
stopali tudi del sredstev sicer na
menjenih za regres za letni dopust.

Glede na število zaposlenih ima 
družba Droga dovolj počitniških sta
novanj. Upoštevajoč interese oziro
ma priljubljenost posameznih lokacij 
pa je nesporno, da bi počitniška sta
novanja izven obstoječih lokacij po
menila dodatno, novo zadovoljstvo 
zaposlenih pri možnostih izrabe let
nega dopusta v krajih izven stalnega 
bivanja.

Dejstvo je namreč, da v Maredi in 
Bovcu apartmaji niso primerno zase
deni. Z druge strani pa drogovci nad 
smučiščem na Kaninu nismo ravno 
navdušeni. V Drogi je vedno več mla
dih družin, Kanin ni najbolj primeren 
za začetnike v smučanju. Zato Bovec 
pozimi, razen med šolskim i počitn i
cami, bolj sameva.

V splošni službi-počitnikovanje je 
nastala zamisel o prodaji in nakupu 
apartmajev in sicer naj bi prodali dva 
v Kaninski vasi in dva v Maredi. Za 
nakup pa sta že rezervirana dva 
apartmaja v Kranjski Gori (Apartmaji 
Razor).

Uprava družbe soglaša s prodajo 
in nakupom počitniških stanovanj, s 
tem  soglašajo tudi komisija za počit
nikovanje, svet sindikatov in svet de
lavcev.

Prodajo apartmajev ponujamo naj
prej zaposlenim in upokojenim dro- 
govcem. M enim o namreč, da je to 
najbolj pošteno. V tej številki Našega 
glasu se seznanite z internim zbira
njem ponudb za prodajo opremlje
nih apartmajev v Kaninski vasi in v 
Maredi.

In končno, kjerkoli že boste letos 
počitnikovali, naj vam bo toplo pri du
ši, kot so topli letošnji spomladanski 
in poletni dnevi.

Dragica M ekiš

Apartmaji v Kaninski vasi

Droga Portorož, Živilska industrija 
d. d., Industrijska cesta 21, 6310 Izo
la, objavlja interno zbiranje ponudb 
za prodajo opremljenih nepremič
nin v apartmajskem naselju Kanin
ska vas št. 17, 5230 Bovec in sicer:
1. Stanovanje-apartma št. 2, v pritlič

ju, s shrambo in vrtom, v izmeri
34.80 m2, ki stoji na pare. št. 650, 
podvl. št. 1677/2, k.o. Bovec, za 
ceno 5.200.000,00 SIT

2. Stanovanje-apartma št. 3, v pritlič
ju, s shrambo in vrtom , v izmeri
34.80 m 2, ki stoji na pare. št. 650, 
podvl. št. 1677/3, k.o. Bovec, za 
ceno 5.200.000,00 SIT

Pogoji za oblikovanje ponudbe:
1. Sodelujejo lahko vsi zaposleni de

lavci in upokojenci Droge, ki mo
rajo dostaviti tudi dokazilo o slo
venskem državljanstvu. Ponudba 
mora vsebovati osebne podatke 
ponudnika (ime, priimek, naslov, 
EMŠO, davčno številko) in pred
m et ponudbe.

2. Prodaja bo potekala po načelu "vi- 
deno-kupljeno”, brez kasnejših ugo
vorov.

3. Davek na promet z nepremičnina
mi, notarske pristojbine in druge 
stroške prodaje ter prenosa last
ništva plača kupec.

4. Posredniško provizijo plača proda
jalec.

5. Kupec dobi nepremičnino v last in 
posest po plačilu celotne kupnine 
in vseh stroškov.

6. Upoštevale se bodo ponudbe, ki 
bodo na sedež družbe prispele do 
vključno 25.07.2003, v zapečateni 
ovojnici z oznako "Interno zbira
nje ponudb (Kaninska vas) - ne 
odpiraj", na naslov: Droga Porto
rož, Živilska industrija d. d., Indu
strijska cesta 21, 6310 Izola, za 
ga. Kristino Marsič.
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Prispele ponudbe bo dne 8. 8. 2003 
pregledala komisija v sestavi:

1.) Vanessa Grmek Novak
2.) Kristina Marsič
3.) Jože Šorgo.

Komisija bo v primeru, da bo za 
isto nepremičnino več ponudnikov, 
izbrala tistega, ki ima pri delodajalcu 
najdaljšo delovno dobo. V kolikor bi 
bilo več ponudnikov z enako (naj
daljšo) delovno dobo pri delodajalcu, 
se bo izmed teh opravil žreb. Izbrani 
ponudnik mora skleniti kupoprodajno 
pogodbo do 18.8.2003, sicer se na 
enak način izbere naslednji ponud
nik. Ob sklenitvi pogodbe mora ku
pec plačati aro v višini 15 % pogod
bene cene in potrebne stroške, raz
liko do celotne kupnine ter preostale 
potrebne stroške pa najkasneje do 
19. 9. 2003. V kolikor do navedenega 
datuma kupec ne poravna celotne 
obveznosti, se pogodba razdre, ara 
ostane prodajalcu, nakup nepremič
nine pa se na zgoraj naveden način 
omogoči naslednjemu ponudniku.

Nepremičnina se izroči v last in 
posest kupcu po plačilu celotne ob
veznosti!

Ogled nepremičnin bo možen za 
vse zainteresirane ponudnike dne 
21. 7. 2003 od 10. do 11. ure, po 
predhodni najavi pri Kristini Marsič, 
te lefon (05) 6631 736.

Apartmaji v Maredi

Droga Portorož, Živilska industrija 
d. d., Industrijska cesta 21, 6310 Izo
la, objavlja interno zbiranje ponudb 
za prodajo opremljenih nepremič
nin v apartmajskem naselju Mareda 
št. 5, Mareda, R Hrvaška in sicer:
1. Stanovanje-apartma št. 304, v III. 

nadstropju, v izmeri 38,20 m2, ki 
stoji na pare. št. 1193/1, vi. št. 
3077, k. o. Novigrad, za ceno
5.850.000.00 SIT

2. Stanovanje-apartma št. 305, v III. 
nadstropju, v izmeri 38,55 m2, ki 
sto ji na pare .š t.1193/1, v i.št. 
3077, k.o. Novigrad, za ceno
5.850.000.00 SIT 

Pogoji za oblikovanje ponudbe:
1. Sodelujejo lahko vsi zaposleni de

lavci in upokojenci Droge, ki mora
jo dostaviti tudi dokazilo o hrva
škem državljanstvu. Ponudba mo
ra vsebovati osebne podatke po
nudnika (ime, priim ek, naslov, 
EMŠO, davčno številko) in pred
m et ponudbe.

2. Prodaja bo potekala po načelu “vi- 
deno-kupljeno", brez kasnejših ugo
vorov.

3. Davek na promet z nepremičnina
mi, notarske pristojbine in druge 
stroške prodaje ter prenosa last
ništva plača kupec.

4. Posredniško provizijo plača proda
jalec.

5. Kupec dobi nepremičnino v last in 
posest po plačilu celotne kupnine 
in vseh stroškov.

6. Upoštevale se bodo ponudbe, ki 
bodo na sedež družbe prispele do 
vključno 25.07.2003, v zapečateni 
ovojnici z oznako "Interno zbira
nje ponudb (Mareda) - ne odpi
raj”, na naslov: Droga Portorož, Ži
vilska industrija d. d., Industrijska 
cesta 21, 6310 Izola, za ga. Kristi
no Marsič.

Prispele ponudbe bo dne 8. 8. 2003 
pregledala komisija v sestavi:

1.) Vanessa Grmek Novak
2.) Kristina Marsič
3.) Jože Šorgo.

Komisija bo v primeru, da bo za 
isto nepremičnino več ponudnikov, 
izbrala tistega, ki ima pri delodajalcu 
najdaljšo delovno dobo. V kolikor bi 
bilo več ponudnikov z enako (najdalj
šo) delovno dobo pri delodajalcu, se 
bo izmed teh opravil žreb. Izbrani po
nudnik mora skleniti kupoprodajno 
pogodbo do 18.8.2003, sicer se na 
enak način izbere naslednji ponud
nik. Ob sklenitvi pogodbe mora ku
pec plačati aro v višini 15 % pogod
bene cene in potrebne stroške, raz
liko do celotne kupnine ter preostale 
potrebne stroške pa najkasneje do 
19. 9. 2003. V kolikor do navedenega 
datuma kupec ne poravna celotne 
obveznosti, se pogodba razdre, ara 
ostane prodajalcu, nakup nepremič
nine pa se na zgoraj naveden način 
omogoči naslednjemu ponudniku.

Nepremičnina se izroči v last in 
posest kupcu po plačilu celotne ob
veznosti!

Ogled nepremičnin bo možen za 
vse zainteresirane ponudnike dne 
18. 7. 2003 od 10. do 11. ure, po 
predhodni najavi pri Kristini Marsič, 
te lefon (05) 6631 736.

\ f
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Hvaležni smo vam, 
da se trudite za nas

Naš vrtec Jelka iz Ljubljane sodeluje z Drogo Portorož 
že vrsto let, zato tudi vemo, da ste v vseh teh letih ne
prestano rastli, nadgrajevali in dopolnjevali svoje delo ter 
se prilagajali potrebam kupca.

Spremljali smo vašo rast in uspehe, ki jih lahko dosega 
le kolektiv, ki deluje z veliko zavzetostjo, dobrim tim skim  
delom in vodstvom, strokovnim  znanjem in ustvarjalnim 
delom. Ves čas iščete nekaj novega, boljšega, kar vam 
brez dvoma tudi uspeva. Prav gotovo ste na pravi poti in 
lahko ste ponosni nase.

Veseli smo tudi dejstva, da imate široko in dobro srce, 
saj pomagate tis tim , ki so pomoči potrebni. Tudi našemu 
vrtcu Jelka, ste že velikokrat prisluhnili. Posebej bi se ra
di zahvalili za hladno-topli bife, s katerim ste nas razvese
lili na koncu našega strokovnega srečanja, ki je potekal v 
letošnjem šolskem letu in ki se ga je udeležilo več kot 60 
strokovnjakov iz slovenskih vrtcev, MŠZŠ, MOL-a, Zavo
da RS za šolstvo, staršev...

Po zahtevnem strokovnem  delu nas je Droga postreg
la in presenetila z resnično kvalitetnim  izborom jedi, od
lično pripravljeno hrano in dobro postrežbo.

Iskrena in velika hvala vam.

Kuharice našega vrtca uporabljajo veliko vaših izdel
kov, ki jih poznajo tudi naši otroci, od kvalitetnih čajev, 
začimb do različnih kaš, riža...Všeč nam je pira, otroci ra
di jedo kus-kus, odrasli pa uživamo tudi pri kavi Barcaffš. 
Vaši izdelki so zdravi, zato vrtci radi posegamo po njih. 
Vsi vemo, da primerna prehrana zagotavlja otrokom  pra
vilno rast in razvoj ter preprečuje različne bolezni, zato je 
tako pomembno, da otroci uživajo čimbolj zdravo hrano. 
Veseli nas, da se tudi vi trud ite  v tej smeri, da pri pro
izvodnji upoštevate stroge higienske predpise in da so 
vaši izdelki varni in zdravju ustrezni.

Mi vam zaupamo in z zadovoljstvom sprejemamo vaše 
nove izdelke, ki nas vedno presenetijo s svojo izvirnostjo, 
novim okusom ali pa novo embalažo.

Še naprej vam želimo veliko ustvarjalnega zanosa in 
dobrega medsebojnega sodelovanja z vrtci.

Nada Verbič
ravnateljica vrtca Jelka

Pa še dva utrinka 
iz sveta utrujenih

Zdaj vem, zakaj ta ta , ko pride iz službe, zmeraj pravi, da je 
to pasje življenje. Ampak midva z mojim  kosmatim p rija te l
jem nimava nič proti takemu življenju. (Tomaž Hribar)

Kavč a li fo te lj- zakon v popoldanskem počitku. 
(Tomaž Hribar)
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O dopustniški prtljagi
Najbrž znanost nikoli ne bo ugoto

vila, kaj je bilo krivo, da se je v civili
zirana družba oklenila pojma "letni 
dopust" in ga uzakonila. V zgodovini 
tega sveta ne poznamo nobene reli
gije ali ideologije, ki bi imela na ljudi 
tako močan vpliv, kot ga ima ta vsa
koletni pojav svetovnih razsežnosti. 
Spominja na m ešanico množične 
verske histerije in preseljevanja na
rodov. Ta vsesplošna epidemija do
seže svoj vrhunec v dobi, ki se zdi 
treznemu umu najmanj primerna za 
potovanja - v najhujši poletni vročini. 
Ko zaradi dolgotrajne suše primanjku
je vode in se klimatske naprave v 
avtobusih, vlakih in na letališčih zara
di obremenjenosti kvarijo druga za 
drugo, tedaj se človeštvo odpravi na 
letni oddih in si v želji, da bi v kar 
najbolj kratkem času videlo kar največ 
sveta, brezumno uničuje dragocene 
zaloge energije in denarja.

V davnih časih je bilo potovanje iz 
kraja v kraj lahko zelo dolgotrajno in 
ne brez nevarnosti, priprave pa so bi
le silno enostavne: popotnik si je na
del nekaj oblačil, se dobro obul, si za
vezal culo, morda je vrgel v skrit žep 
ali mošnjiček pest beličev, se na do
mačem pragu pokrižal in začel šteti 
korake. Ni razmišljal ne o zobni ščet
ki ne o številu spodnjic ter nogavic, 
mirne duše je pogrešal kremo za son
čenje in kartico obveznega zdrav
stvenega zavarovanja. Njegov današ
nji potomec, ki se za sedem dni od
pravlja v dvesto kilom etrov oddalje
no letovišče, pa je že vsaj tri tedne 
pred odhodom žrtev nočnih mor. 
Preverja rezervacije, ureja vasrtvo za 
domačega mačka, z darilom trikrat 
preplača soseda, ki bo zalival rože in 
praznil poštni nabiralnik, dva dni pred 
odhodom pa se loti najbolj nehvalež
nega in težavnega vseh opravil: pri
pravi prtljago za vso družino. Najprej 
sestavi seznam predmetov, ga vsaj 
sedemkrat preleti ter tu in tam kaj

prečrta, da zatem lahko pripiše še 
pol ducata postavk, od katerih so vse 
nepogrešljive. Na koncu je seznam 
že tako počečkan, da mora zaradi 
preglednosti sestaviti novega, pri če
mer ob prepisovanju pomotoma pre
skoči dve ali tri pomembne stvari 
(kar odkrije šele v letovišču). Nato 
seznam skrbno spravi; ponavadi tako 
skrbno, da ga najde šele pozimi, ko v 
deževnem  popoldnevu pospravlja 
predale in povsem naključno odpre 
staro pesmarico.

Najbrž ste tudi vi že opazili, da so 
kovčki in potovalne torbe vedno v 
obratnem sorazmerju z vsem, kar na
meravate vzeti s seboj. Z drugimi be
sedami: ko opazujete prazen kovček, 
ste neomajno prepričani, da boste 
spravili vanj vsaj polovico dopustniš
kih potrebščin. Vendar vam že ob za
četku zlaganja vanj postane jasno, da 
bi potrebovali še vsaj tri. Potem ko 
vam ne sebe ne ostalih družinskih 
članov ne uspe prepričati, da bi kak
šen predmet pustili doma in ko ugo
tovite, da bo odpotovalo z vami prav
zaprav vse razen stenskih slik in po
hištva, začnete mrzlično iskati dodat
ne potovalne torbe, nahrbtnike in kov
čke. Navsezadnje je delo za vami in 
ko si zasopli ogledujete skladovnico 
torb v spalnici, dnevni sobi in pred 
vhodnim i vrati, vas ta ali oni družin
ski član vpraša, če ste zapakirali tudi 
njegove plastične natikače. Očitno 
je, da mu brez teh natikačev ne bo 
živeti v letovišču, zato se začne odpi
ranje torb in iskanje natikačev. Vse 
skupaj je še najbolj podobno težkim 
sanjam. Natikače končno najdete 
prav na dnu zadnje torbe in življenje 
postane nekoliko znosnejše (v leto
višču se kasneje izkaže, da ste po
motoma zapakirali natikače, ki so bili 
kupljeni že lani in so torej nemoderni 
ali pa dve številki premajhni ter zato 
neuporabni).

Potem ko ste teden ali celo dva 
prenašali vse sladkosti poletnih pas
jih dni, potem ko ste spoznali celo 
vrsto razbeljenih parkirišč, soparnih 
restavracij in nenadnih ploh (običajno 
se je ulilo tis ti hip, ko vam je po celi 
uri mučenja končno uspelo prižgati 
oglje pod "roštiljem"), ste končno 
spet doma - vi in prtljaga. Ko vlečete 
stvari iz torb in kovčkov ter spreme
nite stanovanje v nekaj, kar še naj
bolj spominja na vsemirski kaos pred 
nastankom svetov in ozvezdij, utru
jeno ugotovite, da: trenirk sploh ni
ste potrebovali, ker kljub bližini gora 
temperature tudi ponoči niso padle 
pod petindvajset stopinj; da ste brez 
potrebe vlačili s seboj loparje za bad
minton, ker ste itak pozabili nanje; 
da ste - bržkone na robu kakšnega 
bazena - izgubili najboljšo kopalno 
brisačo; da ste v gorski koči očitno 
zamenjali svoj novi rdeči ankorak s 
starim rdečim anorakom neznanega 
planinca; da niste potrebovali ne re
zervnih čevljev, ne polovice vseh 
bombažnih majic, ne dokolenk, pa 
tudi orglic ne in lahkotnih poletnih ro
manov, ne mreže za metulje in celo 
daljnogleda ne. Ne izvlečete samo 
zobnih ščetk in pižam, katere ste po
zabili doma (ob prihodu v letovišče 
ste seveda morali kupiti nove).

Ne vem, če vas je ta pripoved nav
dala s pesim izmom ali optim izom 
pred bližajočimi se pripravami na do
pust, upam pa, da ste v njej našli 
kakšen koristen napotek. Vsekakor 
pa morate vedeti, da bo dopust tem 
lepši in mirnejši, kolikor manj bomo 
živčni ob pripravah nanj!

S. P.

junij julij 2003 nasgias



52 Humor in uganke ★

Glas 
vpijočega 
v puščavi

Uredniški odbor Našega glasa tudi letos razpisuje

Natečaj
za naj

POČITNIŠKO FOTOGRAFIJO 
leta 2003

mn

Glede na lansko številno udeležbo tudi letos razpisu

jemo natečaj za najbolj izvirno morsko, poletno oziroma 

kakršnkoli počitniško fotografijo, za katero menite, da bi 

bila zanimiva tudi za naše bralce (oz. gledalce). Veseli 

bomo vseh poletnih dogodkov, ki jih boste ujeli v objek

tiv. Kdor želi, lahko fotografiji doda še zgodbo oziroma 

opis dogodka.

Rok za oddajo prispevkov je 12. september 2003.

Uredniški odbor bo med prejetimi fotografijami izbral 

tri najboljše, jih objavil v septembrski številki Našega 

glasa in tudi primerno nagradil. Vse ostale fotografije 

prejmejo simbolično nagrado.

Uredniški odbor

  ____________________
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Anekdoti Izjave na delovnem mestu
Drogin šank ob sedmih zjutraj. Ob 

njem ob dišeči jutranji kavici član upra
ve. Zunaj lije kot is škafa.

Skozi vhodna vrata vstopa sodela
vec, zadolžen za "zeleno travo".

Član uprave: " O, danes se pa trava 
dobro zaliva."

Sodelavec brez odgovora steče v 
deževno jutro. Obhodi travnike, se 
vrne in samozavestno: "Pa nije, svi 
ventili so zaprti"

Sprejem predstavnikov povezanih 
podjetij na Drogini fešti.

Nekoliko bolj povezan informatik se 
razveseli ponovnega srečanja:

" Dobrodošli, ste st igli, kako je  ... ?'
" Pa dobro, dobro..."

" A gde s pa vat e ?
" U hotelu Slovenija."
" Pa znam, da u Sloveniji, ali u kom  

hoteluT

RR

Važno opozorilo!

V PE Prodaja je zaposlen gospod, 
ki se hvali, kako ne izgubi nobene 
stave. Spregledali smo ga in ugoto
vili, da stave dobiva zato, ker je vsa
kokrat že vnaprej natančno poučen o 
tem, kako je s stvarjo. Zato naj vas 
posvarimo: če bo v bližnji prihodnos
ti skušal staviti z vami, da je prvi za
posleni v Drogi, ki se je sprehodil po 
črnokalškem viaduktu nove avtoces
te ter skozi predor Kastelec, mu ne 
nasedajte! Preverili smo namreč, da 
je vse to res in da o tem  torej ne gre 
staviti, ker bi zmaga spet bila njego
va. Naj ga pa razkrinkamo do konca: 
figo bi plezal na viadukt in se potikal 
po predoru, če eden od vodij gradbe
nih del ne bi bil njegov prijatelj!

Dobronamerni

Ne grem na dopust, ker sem že na 
čakanju. Ne morem vendar biti isto
časno na dveh koncih! (Bubu)

Tudi jaz se izobražujem ob delu: 
še pred malico prečitam ves dnevni 
tisk, po malici pa tudi kakšno revijo. 
(Tisiglavca)

Moj šef študira, da si bo pridobil 
manjkajočo stopnjo izobrazbe, jaz pa 
študiram, kako bi prišel do denarja. 
(Mau)

V horoskopu mi piše, da bo kmalu 
prišlo mojih pet m inut; najbrž me bo 
šef povabil na LOP... (Srečko)

Oprostite, šef, ker sem zamudila, 
ampak sanjalo se mi je, da ste pred
lagali povišanje plač vsemu oddelku, 
pa se kar nisem hotela zbuditi! 
(Trnuljčica)

Zaradi avtomatizacije in računalni
kov se vse manj družimo med delov
nim časom. Saj je nevarnost, da 
kmalu sploh ne bomo več znali obre
kovati! (Regica)

Ni res, da sem pretihotapil stekle
nico vina m imo vratarja in s tem  kršil 
zakon! Čisto slučajno sem jo našel v 
šefovi om ari...(Nini)

Pred petnajstim i in več leti nismo 
imeli teh izdajalskih računalnikov, pa 
je bilo zato povsem enostavno delati 
nadure: nihčer ni mogel ugotoviti, če 
smo sploh kaj delali ali ne. (Filomena)

Poslali so me na seminar o organi
ziranju seminarjev za uspešno na
črtovanje seminarjev. Ko sem se vr
nil v podjetje, sem organiziral interni 
seminar z omenjeno temo, vendar 
se ga nihče ni mogel udeležiti, ker so 
vsi odšli na seminar o upravičenosti 
seminarjev. (Leteči)

Ko smo se v pisarnah še utapljali v 
gorah papirja, smo jim  rekli solata. 
Zdaj, ko so papir nadomestili računal
niki, bi disketam lahko rekli opečeni 
kruhki. (Babyboom)

S. P.

Fido: "Kakšni pasji dnevi neki! Tisti šele pridejo, ko ljud je  ugotovijo, da so med 
dopustom preveč zaprav lja li!"
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Dve nagradni besedni uganki 
in trije rebusi

Rešitve vseh petih zank morate 
poslati skupaj, kajti pregledane in 
nagrajene bodo "v paketu". Časa 
imate do 31. avgusta, saj bo na
slednja številka izšla šele septem
bra. Rešitve napišite na dopisnico 
(ne pozabite svojega imena in na
slova!) in jo pošljite na naslov: Dro
ga d. d., Industrijska 21, 6310 Izola, 
poleg naslova pa napišite: Uredniš
tvo Naš glas - Pet zank.

Med pravilnimi rešitvami bomo 
izžrebali tri reševalce, ki bodo pre
jeli praktično darilo.

Anagram
Čeprav vročina nam poletna več 

žeje kakor lakote prinese, pa z 
golažem ali kar z m lekom koruzna 
jed izvrstno se obnese.

Premena črke
Ali veš, kaj so nebesa 
in kaj pravi je užitek?
Filter vrečka v lončku vode - 
zdrav, osvežujoč napitek!

S. P.

•>
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SESTAVIL:
JOŽE

BORKO

SOP PO VE
ZA N E G A  

ŽITA

S U R O V IN A
ZA

ČOKOLADO

O RG ANSKO
BARVILO

KULTURNO
DRUŠTVO

OTOK V IRS
KEM MORJU

ŠPORTNICA, 
KI GOJI 
SKOKE

SLOV.
SLIKAR

V ID M A R

PARTIZAN
SKO IME 
HINKA 

BRATUŽA

SL. P E S N I
CA ŠKERL

S R N IN .
M L A D IC

SOGLASNIK,
N E B N IK

" N

V -
H R A M

S VETIŠČE

<D

AM.TENISA-
ČICAJUG.

RODU
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MOGOČNA
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(N A R E Č N O ) CERKVENO
IZO B Č E N JE
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ZA SLUZEK  
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VERSKI PO
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MOČVIRSKA
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MREŽNICA
ROMULOV

BRAT
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KA V  "CINU"

POVRŠIN
SKA MERA

KRAJ V BELI 
KRAJINI

ENAKI ČRKI BORIS
NOVAK
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l? . IN  6. 
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D E ŽN I
OBLAK

GL. M ESTO  
J O R D A N IJ E

P r is p e lo  je  3 3  p ra v iln ih  r e š ite v  n a g ra d n e  k r iž a n 
k e  š t .  5 . G e s lo  n a g ra d n e  k r iž a n k e  je  b i lo  D ro g a  
N aš glas. Š tir ič la n s k a  k o m is i ja ,  k i s o  jo  s e s ta v 
lja li Jo land a  A b ra m , M a rja n a  Š karp o n a , A n 
d re j Ž ig a n te  in M a te ja  B ržan, je  iz ž re b a la  n a 

s le d n je  n a g ra je n c e ,  k i p r e jm e jo  D r o g in e  iz d e lk e  
p o  la s tn i iz b ir i:

p rv a  n a g ra d a  v  v r e d n o s t i 6 0 0 0  to la r je v :  

D am ija n a  D ujm ov ič , R eg en tova  13, 6310  
Izo la
d ru g a  n a g ra d a  v  v r e d n o s t i 5 0 0 0  to la r je v :  

A lenka Cerkvenik, Prelože 1, 6219 Lokev  
t r e t ja  n a g ra d a  v  v r e d n o s t i 4 0 0 0  to la r je v :  

K atja  P e trin ja , V e n a  P ilona 4, 6 000  Koper

N a g ra je n c e m  č e s t ita m o  in |ih  p ro s im o , da p o k lič e 
jo  b re zp la čn o  te le fo n s k o  š te v ilk o  0 8 0  1131 (PC 
N ova  to va rn a . V zo rčn o  sk la d išče ) in se  d o g o v o r ijo  
o p re ie m u  nag rad e . R e š ite v  to k ra tn e  n ag rad ne  
k riža n ke  - g e s la  izp isana  na o zn a če n ih  p o ljih  - z 
v a š im  p o ln im  n a s lo v o m  p o š ljite  d o  31. avgusta 
2003, na n a s lo v  D roga , d. d., In d u s tr ijs k a  21, 6 31 0  
Izola, s p r ip is o m  N a gradna  križanka  6 /7.

v

junij julij 2003 nasgias
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